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O importantă contribuție 
la cauza unificării Coreei

Presa noastră a publicat raportul pre
zentat de Nam Ir, ministrul Afacerilor 
Externe al R.P.D. Coreene, la sesiunea 
Adunării Populare Supreme, referitor la 
problema reglementării pașnice a proble
mei coreene. Din acest raport a ieșit pu
ternic în evidență dorința arzătoare a gu
vernului R.P.D. Coreene de a face noi și 
necontenite eforturi pentru unificarea 
țării și reglementarea urgentă și defini
tivă a problemei coreene. După ce a dis
cutat raportul lui Nairn1 Ir, Adunarea 
Populară Supremă a R.P.D. Coreene a ho
tărî! să adreseze un mesaj Adunării Na
ționale a Coreei de sud, partidelor poli
tice și organizațiilor de masă, fruntașilor 
politici ai diferitelor pături ale populației 
■și întregului popor al Coreei de sud, în 
scopul rezolvării pașnice a problemei co
reene de către coreenii înșiși.

In raportul său, Nam Ir s-a referit la 
unele probleme care ar putea aduce, prin 
traducerea lor în viață, un important a- 
port la cauza unificării pașnice a țării. 
Ministrul Afacerilor Externe al R.P.D. 
Coreene a vorbit despre necesitatea cre
ării în primul rînd a unor condiții pentru 
libertatea circulației și corespondenței 
dintre locuitorii din partea de nord și de 
sud a țării, pentru libertatea relațiilor e- 
conomice și culturale. Exprimînd nobilele 
sentimente pașnice de care este animat 
întregul popor al Coreei de nord și gu
vernul său, Nam Ir a arătat că R.P.D. 
Coreeană consideră că toate succesele 
dobîndite de ea în toate domeniile de ac
tivitate trebuie să devină un bun și al 
populației din sudul Coreei.

Este limpede pentru oricine și nu este 
nevoie de demonstrat că existența unor 
relații economice și culturale între state 
contribuie la apropierea și cunoașterea 
popoarelor, creează o punte de legătură 
care nu poate decît să contribuie la mic
șorarea încordării internaționale și la în
tărirea păcii. Cu atît mai mult în cazul 
de față cînd e vorba de un singur popor, 
despărțit artificial de interesele unor 
cercuri agresive de peste ocean.

In mesajul adoptat de Adunarea Popu
lară Supremă a R.P.D. Coreene se fac 
următoarele propuneri concrete:

— In vederea discutării problemei uni
ficării pașnice a patriei, în cursul anului 
1955 să se convoace la Phenian sau Seul 
o conferință comună la care să participe 
reprezentanți ai partidelor politice, ai or
ganizațiilor de masă și ai diferitelor pă
turi ale populației din Coreea de nord și 
de sud, sau o sesiune unită a Adunării 
Populare Supreme a Republicii Populare 
Democrate Coreene și a Adunării Națio
nale a Republicii Coreea.

— Să se convoace în februarie 1955 la 
Panmunjon sau Kaisung o conferință la 
care să participe reprezentanții Coreei de 
nord și de sud în vederea discutării pro
blemei cu privire la convocarea conferin
ței sau sesiunii susmenționate și a pro
blemelor privind stabilirea unui schimb 
economic și cultural, a problemei comer
țului, circulației și schimbului de cores
pondență dintre Coreea de nord și de sud.

Noile propuneri făcute de către R.P-D. 
Coreeană au fost întîmpinate de către 
întregul popor coreean ca și de întreaga 
opinie publică mondială cu o vie satisfac
ție. Popoarele văd în noile propuneri con
crete prezentate o nouă manifestare a 
consecventei politici de pace a guvernu
lui R.P.D. Coreene care, de-a lungul ani
lor, a inițiat numeroase acțiuni în vede
rea lichidării dezmembrării Coreei. A- 
ceste acțiuni au fost făcute atît înainte de 
începerea războiului cît și în timpul osti
lităților dezlănțuite de clica mercenară 
de la Seul.

In vederea unificării și a cîștigării in
dependenței țării, R.P.D. Coreeană a fă
cut în trei rînduri propuneri concrete, 
îmbrățișate cu căldură de întreaga popu
lație coreeană. După cum se știe, prima 
propunere pentru unificarea pașnică a 
Coreei a fost făcută la 28 iunie 1949 în 
numele Frontului Patriotic Democratic

Unit. C.C. al Frontului Patriotic Demo
cratic Unit a lansat apoi un apel în care, 
de asemenea, formula propuneri pentru 
unificarea pașnică a țării. A treia propu
nere, prezentată la 19 iunie 1950 de A- 
dunarea Populară Supremă a R.P.D. Co
reene, pr-evedea unificarea pașnică a țării 
prin contopirea Adunării Populare Su
preme a Republicii Populare Democrate 
Coreene și a Adunării Naționale a Repu
blicii Coreea într-un organ legislativ 
unic al întregii Coree.

Se știe care a fost răspunsul guvernan
ților de la Seul la aceste propuneri. Din 
ordinul protectorilor săi de la Washing
ton, Li Sîn Man a respins propunerile și 
a și trecut la agresiune. Documentele 
cu privire la dezlănțuirea războiului de 
agresiune împotriva poporului din Co
reea de nord au fost consemnate de mult 
în paginile istoriei. Agresiunii dezlănțui
te la 25 iunie 1950 i-a urmat imediat 
intervenția fățișă a trupelor S-U.A. și a 
sateliților acestora în războiul coreean.

încercările de a nimici R.P.D. Coreeană 
au suferit însă un rușinos eșec. Datorită 
luptei sale eroice, poporul Coreei de nord, 
ajutat de vitezele unități ale voluntarilor 
chinezi și sprijinit de opinia publică mon
dială, a respins pe agresori și a impus în
cheierea armistițiului.

Evenimentele care au urmat, dintre care 
cel mai recent este conferința de la Ge
neva, au arătat că R.P.D. Coreeană este 
ferm hotărîtă să lupte pentru ca pe cale 
pașnică să se făurească un stat coreean 
unit, independent, democrat și pașnic. Ne 
sînt bine cunoscute propunerile rezonabile, 
clare, ale delegației R.P.D. Coreene, pro
puneri care au stîrnit un puternic ecou în 
întreaga lume. Propunerile făcute în ca
drul conferinței de la Geneva corespund 
întru totul intereselor vitale și drepturilor 
naționale ale poporului coreean. La baza 
acelor propuneri, ca și la baza noilor pro
puneri stă concepția potrivit căreia res
tabilirea unității Coreei este în primul 
rînd cauza coreenilor înșiși, este cauza 
poporului coreean. Rezolvarea problemei 
coreene la conferința de la Geneva a fost 
însă împiedicată datorită atitudinii ob
strucționiste a delegației americane care 
a adoptat aceeași linie de conduită ca și 
în discuțiile purtate în chestiunea reface
rii unității Germaniei și a încheierii unui 
tratat de pace cu această țară.

împărțirea Coreei în două și sprijinul 
pe care-1 acordă Washingtonul guvernu
lui de la Seul în ieșirile sale agresive 
creează o continuă amenințare pentru 
cauza păcii în Asia și în întreaga lume. 
Sînt bine cunoscute declarațiile făcute de 
Li Sîn Man după întîlnireg avută cu. Ei
senhower în vara aceasta. Li Sîn Man a 
declarat că nu vede „nici o posibilitate 
de a uni Coreea prin mijloace pașnice". 
Recent, Li Sîn Man și-a continuat seria 
declarațiilor sale belicoase. El a făcut un 
nou apel la „aliați" (este vorba de S.U.A.) 
„să sprijine trupele sud-coreene și să le 
permită să ocupe teritoriul Coreei de 
noird“. (

In ciuda refuzurilor de pînă acum de 
a se discuta propunerile făcute de R.P.D. 
Coreeană și în ciuda faptului că conferin
ța de la Geneva nu a putut rezolva și 
problema coreeană, lupta pentru unifica
rea pașnică a Coreei continuă. Căile pen
tru rezolvarea acestei probleme nu au 
fost nici pe de parte epuizate. Ultimele 
propuneri făcute de Nam Ir și mesajul 
adoptat de Adunarea Populară Supremă 
a R.P.D. Coreene confirmă tocmai acest 
lucru.

Problema coreeană își așteaptă rezol
varea. Popoarele din întreaga lume au 
știut să impună încheierea armistițiului 
în Coreea. Fără îndoială că poporul co
reean, sprijinit puternic de sutele de mi
lioane de oameni iubitori de pace din 
întreaga lume, va ști să impună pînă la 
sfîrșit trecerea de la armistițiu la pace 
și de la dezmembrarea țării la făurirea 
unei Coree unite, independente, democra
te și pașnice.

Cuvîntarea rostită de dr. Petru Groza 
la plecarea din Pekin

PEKIN 1 (Agerpres). — CHINA NOUA 
transmite: La 30 octombrie, dr. Petru Gro
za, președintele Prezidiului Marii Adunări 
Naționale a Republicii Populare Romine, a 
rostit la aeroportul din Pekin, înainte de 
plecarea spre țară, următoarea cuvîntare:

Tovarăși și prieteni 1
Invitația primită din partea președintelui 

Mao Țze-dun, marele, conducător și strălu
citul învățător al poporului chinez, a cons- 
stituit o mare onoare pentru mine. Am venit 
>n China cu dorința sinceră de a lua cu
noștință de realizările multilaterale ale po
porului chinez in cei cinci ani care au 
trecut de la eliberarea sa.

După o ședere de cinci săptămîni. a sosit 
timpul să părăsesc frumoasa și ospitaliera 
‘dv. țară.

In Republica Populară Chineză am văzut 
un popor harnic și inteligent, cu o veche tra
diție națională. El s-a eliberat odată pentru 
totdeauna de sub jugul imperialist și feudal 
și și-a dobîndit libertatea. Acum, el își cons
truiește o viață nouă, fericită, cu un entu
ziasm fără seamăn, sub conducerea Partidului 
Comunist Chinez.

Am fost profund impresionat de sărbători
rea Zilei naționale a Chinei, la 1 octombrie, 
șl de tot ce am văzut tn cursul călătoriei 
mele prin țară. ... , .

Am văzut cu proprii mei ochi forța uriașă

cu care luptă poporul chinez pentru pace, în
crederea și dragostea pe care le nutrește pen
tru partid, guvern și conducătorul său — 
președintele Mao Țze-dun.

In același timp, am văzut unitatea strîn- 
să a poporului chinez, mărețele iui Tealizărl 
pentru cauza construcției socialiste și hotă- 
rîrea sa fermă de a aipăra aceste realizări. 
El se opune cu hotărire oricăror incercări ale 
imperialiștilor de a submina suveranitatea, 
independența și integritatea teritorială a Re
publicii Populare Chineze.

Ponorul romîn este legat printr-o mare 
ofietenle de nezdruncinat cu marele popor 
chinez căruia îi revine un rol de o importan
ță deosebită în lupta pentru apărarea păcii 
in Asia și în întreaga lume.

La plecarea mea. permiteți-mi să-mi ex
prim profunda recunoștință pentru grija și 
ospitalitatea pe oare mi-au arătat-o guvernul 
Republicii Populare Chineze și președintele 
Mao Țze-dun. .

Tot ceea ce am văzut și toți oamenii pe 
care i-am întîlnit in China vor rămîne pen
tru totdeauna în amintirea mea.

Trăiască poporul chinez și marele său con
ducător — președintele Mao Țze-dun 1

Trăiască prietenia de nezdruncinat dintre 
popoarele romîn și chinez 1

Trăiască Uniunea Sovietică — marea prie
tenă a popoarelor romîn Șl chinez !

Trăiască pacea în întreaga lume!

Să îndeplini
planul de

în întregime și la timp
colectare și achiziții

La redacția noastră sosesc zilnic vești din cele mai îndepăr
tate colțuri ale țării despre îndeplinirea planului de colectări și 
achiziții într-o seamă de comune și raioane. Acest fapt exprimă 
dragostea cu care țăranii muncitori, răspunzînd grijii ce le-o 
poartă partidul și guvernul nostru pentru continua creștere a 
bunăstării lor materiale și culturale, își îndeplinesc îndatoririle 
către stat.

Este de datoria comitetelor executive ale sfaturilor populare,

a organelor de colectare și a celor cooperatiste să desfășoare o vie 
muncă de lămurire în rîndul țăranilor muncitori care încă nu 
și-au predat cotele, pentru a-i lămuri asupra necesității îndepli
nirii la timp a tuturor îndatoririlor către stat, asupra avantaje
lor valorificării prin cooperative a surplusului de produse agricole.

Să dăm toată atenția realizării în întregime și la vreme a 
planului de colectare și achiziții!

își valorifică 
produsele 

prin cooperativă
CRAIOVA.—Mulți țărani mun

citori din regiunea Craiova, 
după ce și-au achitat cote’.e că
tre stat, își valorifică sunpliusuil 
de produse agro-alimentare prin 
cooperativele sătești. Astfel, ma
joritatea cooperativelor din re
giune și-au depășit planul de 
achiziții pe trimestrul III și pe 
primele două decade ale lunii oc
tombrie. Cele mal frumoase re
zultate le-au înregistrat coope
rativele din raioanele Calafat, 
Corabia, Tunnu Severin, Tg. Jiu, 
etc, care șl-au depășit cu mult 
planurile de achiziții la produ
sele agricole și animale.

Lucrătorii cooperativei din co
muna Grojdibodu, raionul Co
rabia, de pildă, au îndeplinit 
pînă acum peste 90 la sută din 
planul anual de achiziții. Intre 
altele, prin această cooperativă 
s-au achiziționat 54 bovine, 156 
porcine, mari cantități de ce
reale, legume și a’.te produse. 
Țăranii muncitori din această 
comună au valorificat prin coo
perativă diferite produse agro- 
alimentare în valoare de peste 
120.000 lei. (Agerpres)

LA COOPERATIVA DiN SAT

Țărani muncitori din comuna Sirna, raionul Plo- 
ești, își valorifică surplusul de produse agricole la 

cooperativa din sat.

Fruntașă pe raion
IAȘI (de la trimisul nostru). 

Zilele trecute comuna Hirlău 
din regiunea Iași a terminat în- 
sămîntările de toamnă. Paralel 
cu desfășurarea muncilor agri
cole de toamnă, comitetul exe
cutiv al sfatului popular din co
muna Hirlău a dus o frumoasă 
activitate în rrfunca de colec
tări. Oirganizînd echipe de agi
tatori pe sectoare și circum
scripții șl desfășurând o intensă 
muncă politică în rîndurile țără
nimii muncitoare, comitetul e- 
xecutiv al sfatului popular din 
comuna Hîr’.ău s-a achitat cu 
cinste de această sarcină. Cu 
sprijinul deputaților sfatului 
popular din comună, al comisii
lor permanente, și comisiei de 
femei, sfatul popular a reușit 
pină la data de 25 octombrie să 
mobilizeze toți țăranii să-și a- 
chite în întregime cotele de grâu, 
porumb șl alte produse. De ase
menea s-a realizat peste 95 la 
sută din planul colectărilor la 
carne de vită și porc, i?r la 
lină s-a realizat 98 la sută.

Im total, comuna Hîrlău pînă 
la data de 25 octombrie a reali
zat peste 96 la sută din planul 
de colectare la toate produsele, 
fiind astfel fruntașă pe raionul 
Hîrlău.

100 de ani de la moartea 
lui Anton Pann

Pentru a cinsti memoria lui Anton Pann, 
de Ia moartea căruia se împlinesc 100 de 
ani, Uniunea Scriitorilor din R.P.R. va or
ganiza în cursul acestei luni o șezătoare 
festivă La „Casa Scriitorilor". De asemenea 
vor avea loc conferințe despre viața și ope
ra lui Anton Pann, la București și in orașele 
mai mari ale țării.

Uniunea Scriitorilor se va îngriji de edita
rea operelor lui Anton Pann. Va apare și O 
monografie a operei și vieții poetului.

La casa în care a locuit poetul, în Bucii* 
rești, se va pune o placă comemorativă.

(Agerpres)

Au realizat pîanul de colectare a produselor de toamnă

Deschiderea festivă 
a cursurilor de alfabetizare 
pe anul școlar 1954 — 1955

In aula Facultății de științe juridice din 
Capitală, luni după amiază a avut loc des
chiderea festivă a cursurilor de alfabetizare 
pe anul școlar 1954—1955, anul hotărîtor al 
lichidării neștiinței de carte ta țara noas
tră.

Au participat reprezentanți ai Ministeru* 
lui Invățămîntului, ai sfatului popular al 
Capitalei și ai sfaturilor populare din raioa
nele orașului București, cadre didactice 
fruntașe în munca pentru lichidarea neștiin
ței de carte, cursanțî ai cercurilor de alfabe
tizare de pe lingă întreprinderi și instituții, 
din cartiere, etc.

Cu acest prilej, tov. Elena Horea, vice
președinte al comitetului executiv al sfatu
lui popular al Capitalei, a vorbit despre 
însemnătatea începerii noului an școlar de 
alfabetizare.

Au luat apoi cuvîntul o serie de cetățeni, 
foști analfabeți, care și-au exprimat bucuria 
pentru posibilitatea ce le-a fost dată să în
vețe carte și să devină în acest fel mai fo
lositori luptei pentru înflorirea patriei noas
tre.

TG, MUREȘ (de la corespon
dentul nostru). — Țăranii mun
citori din comuna Corunca din 
Regiunea Autonomă Maghiară 
— urmînd exemplul și îndemnul 
comuniștilor și al deputaților 
sfaturilor populare — au reali
zat la 27 octombrie planul de 
colectare a produselor de toam
nă.

Toți producătorii din comună 
și-au predat în întregime cotele 
de cartofi, floarea-soarelui, po
rumb. și ceapă, achitîndu-se cu

ctaste de datoriile lor față de 
stat.

Succesul din comuna Co
runca s-a obținut cu sprijinul 
organizației de bază a part’du- 
lui care a desfășurat o intensă 
muncă de lămurire în rîndul ță
ranilor muncitori. Comitetul 
executiv al sfatului popular co
munal, în frunte cu președintele 
Iosif Papp, a organizat de ase
menea bine acțiunea de colec
tare a produselor tîrz’i.

Agentul colector Dionlsie La- 
banc a dus o luptă susținută 
pentru realizarea planului, ce
rând ori de cîte ori era nevoie 
sprijinul deputaților și țăranilor 
muncitori fruntași, care și-au 
îndeplinit obligațiile de predare 
pe întregul am la timpul cuvenit.

Țăranii muncitori din Corun
ca au dat pînă la 25 octombrie 
99 la sută din cotele de carne 
șl 98 la sută din cotele de lap
te.

La o adunare obștească, ți

nută zilele trecute, țăranii mun
citori din Corunca și-au luat 
angajamentul să îndeplinească 
pînă la 7 Noiembrie planul de 
colectare la carne, lapte și la 
toate celelalte produse.

Printr-o scrisoare colectivă 
adresată tuturor comunelor din 
Regiunea Autonomă Maghiară 
țăranii muncitori din Corunca 
au chemat la întrecere pe toți 
țăranii muncitori, în vederea a1 
chitării înainte de termen a co
telor de carne și lapte, precum 
și a celorlalte produse agricole.

Două feluri de a munci
TIMIȘOARA (de l.a corespon

dentul nostru). — In ultimele 
zile, acțiunea de achiziții și 
contractări s-a intensificat în 
majoritatea comunelor din re
giunea Timișoara. In Otelec, Re- 
caș, Cărpiniș șl altele, achizi
torii și membrii consiliilor de 
conducere ai cooperativelor de 
consum au desfășurat cu spri
jinul comuniștilor și al daputa- 
ților, o vie muncă politică, în 
urma căreia sute de țărani 
muncitori cu gospodării Indivi
duale și-au valorificat însemnate

cantități de produse prin coope
rativă, încheind in același timp 
noi contracte pentru valorificarea 
animalelor. Numai la cooperati
va din comuna Otelec, raionul Ti
mișoara, într-o perioada de 20 
de zile, s-au achiziționat peste 
13.300 kg. cereale, 15.700 kg. 
floarea-soarelui, 39.000 kg. legu
me și zarzavaturi. De aseme
nea, cooperativa din această 
comună a încheiat, tot în aceas
tă perioadă, contracte cu țăranii 
muncitori pentru 36 vite și 24 
porci; cooperativa și-a îndepli

nit, și depășit planul de achiziții 
pe luna octombrie cu 10 zile 
înainte de termen, situîndu-se 
printre cele fruntașe în raion.

Mai sînt însă în raionul Ti
mișoara unele cooperative ca 
cele din comunale Șag, Remetea 
Mare, Bencecu, Checea, Parța 
și Săcălaz unde problema achi
zițiilor și contractărilor este 
subapreciată atît de conducerile 
cooperativelor cît și de organe
le locale ale puterii de stat. A- 
caasta reiese din faptul că în 
comunele amintite unitățile co

operatiste, slab îndrumate și 
controlate de către consiliul 
U.R.C.C., nu au întreprins o ac
țiune organizată de lămurire a 
țăranilor muncitori, considefin- 
du-se că munca de achiziții se 
poate desfășura „de la sine". 
De aici și rezultatele slabe ob
ținute.

Pentru remedierea acestei si
tuații se impune luarea unor 
grabnice măsuri organizatorice 
și intensificarea muncii politice 
ta rîndul țărănimii muncitoare.

Schimb de onoare 
la Comănești

BACAU. — In cinstea celei de a 37-a 
aniversări a Revoluției din Octombrie, mi
nerii din bazinul carbonifer Comănești au 
organizat un schimb de onoare în ziua de 
25 octombrie.

Minerii de La exploatarea Gallon șl-au în
deplinit planul zilei ta proporție de 129,9 
la sută, cei de la Asău au extras peste plan 
cu 17,9 la sută mai mult cărbune, iar cel 
de la mina Lumina cu 5,6 la sută.

Pe întreg bazinul, planul zilei a fost rea
lizat în proporție de 114 la sută.

La realizările obținute au adus o contri
buție de seamă Nlcolae Vrînceanu, Grigore 
Miron, Ion Munteanu de la mina Leorda, 
Gh. Ciurlică și Ion Buzan de la mâna Ga
lion, fruntași în întrecerea socialistă.

Mai multă atenție muncii de îndrumare la comune
ORAȘUL STALIN (de la co

respondentul nostru). — In ra
ionul Sighișoara recoltarea car
tofilor este pe terminate. Nu a- 
celași lucru se poate spune des
pre colectarea lor.

Comitetul executiv al sfatului 
popular raional și organele 
C.S.C.P.A. eu neglijat de la în
ceput probleme realizării planu
lui de colectare ta același ritm 
cu recoltatul. Sînt comune ca 
Senereuș, Țigmandru, Nadeș și 
altele în care, deși cartofii au

fost recoltați în proporție de 
90—98 la sută, planul de colec
tare nu este realizat decît in 
mică măsură.

Lipsurile existente în raionul 
Sighișoara se datoresc felului 
defectuos de muncă al comite
tului executiv raional. Deși în o 
serie de comune au fost trimiși 
activiști ai sfatului popular ra
ional. aceștia nefiind îndrumați 
și controlați, nu muncesc la ni
velul corespunzător sarcinilor.

Comitetul executiv al sfatului

popular raional Sighișoara și 
organele raionale ale C.S.C.P.A. 
tolerează existența acestor lip
suri chiar în localitățile lor de 
reședință în loc să controleze 
în mod organizat, pe teren, fe
lul în care se muncește, să aju
te concret colectorii în organiza
rea colectărilor.

A trimite oameni pe teren, 
dar a nu-i controla asupra felu
lui ta care aceștia își realizea
ză sarcinile ce le-au fost încre
dințate, a nu-i trage la răspun

dere pentru netadeplinirea aces
tora, nu se chiamă muncă orga
nizată. Și rezultatele o arată.

Comitetul executiv al sfatului 
popular raional Sighișoara tre
buie să dea dovadă de mai mult 
spirit practic în activitatea sa, 
controiînd și îndrumtad organe
le în subordine, desfășurând 
larg munca politică de masă 
în rîndul producătorilor agri
coli, folosind din plin toate po
sibilitățile existente pentru ca 
planul de colectare să fie rea
lizat

.—- --- -- -- ----------- ★ ★ ★

ÎN REGIUNEA AUTONOMĂ

Crește neîncetat nivelul de trai material și cultural al 
oamenilor muncii din țara noastră. Prin grija partidului 
și guvernului, oamenii muncii de toate naționalitățile se 
bucură de cele mai largi drepturi.

Clișeele noastre reprezintă aspecte ale vieții de azi din 
Regiunea Autonomă Maghiară: Muncitoarea fruntașă

Aplicînd tehnologia sovietică
PiTEȘTI (de la corespondentul nostru) 

Aplicînd cu succes noua tehnologie sovieti
că de săpare a sondelor — forajul cu apă— 
brigăzile de sondori din cadrul O telului 
II foraj din regiunea Pitești își depășesc 
cu cinste angajamentele luate în cinstea zi
lei de 7 Noiembrie. Brigada t nerctului con
dusă de comunistul Vaslle Duță, folosind 
din plin noua tehnologie sovietică, a reușit 
să foreze zilnic în medie cu 65—67 m. mai 
mult decît prevedea planul, dind in produc
ție o sondă cu 2 săptămîni mai devreme. Un 
aport la obținerea acestor însemnate success 
au adus echipele de tineri sondori conduse 
de Silviu Popescu, Tudor Dobre și Traian 
Lăzărescu, care aplicînd metoda forajului 
cu apă, și-au depășit simțitor sarcinile ce 
le reveneau din plan.

Realizări deosebite au obținut și cele’alte 
9 brigăzi de foraj, care aplică această îna
intată metodă. Printre acestea se afla bri
gada maistrului sondor Timoftel Prunachc, 
laureat al Premiului de Stat și brigada con
dusă de Gh. Radu, care își depășesc regulat 
de trei ori viteza comerc ală planificată. In 
felul acesta sondorii folosesc mai bine ins
talația de foraj și realizează .însemnate eco
nomii de chimicale.

MAGHIARĂ

Julia Kotona de la industria casnică ceramică din comuna 
Corund, raionul Odorhei, înflorind vase pentru uzul casnic; 
scenă din piesa „Oameni de azi", de Lucia Demetrius, ju
cată în limba maghiară, la Teatrul Maghiar de Stat din 
Tg. Mureș, unul din cele mal bine înzestrate teatre din 
țară; la casa copilului din Tg. Mureș.



TRIBUNA DEPUTATULUI

Cu ajutorul experienței sovietelor
GRĂBIREA MUNCILOR AGRICOLE DE TOAMNA -

Cînd am fost ales deputat în circumscrip
ția electorală nr. 17 a orașului Bacău, 
mi-am dat seama că mă așteaptă o muncă 
grea, că trebuie să lupt ca să îndreptățesc 
încrederea pe care cetățenii au avut-o în 
mine alegîndu-mă.

Este greu să faci față cu cinste sarcinii 
Ce-ți revine ca deputat și îndeosebi ca vice
președinte al comitetului executiv.

Inițiativa personală contează foarte mult 
în această direcție, la fel ca și mun
ca încordată, neobosită ; dar fără în
doială, ceea ce m-a ajutat să înțeleg pe de
plin ce sarcini de răspundere am în calita
tea mea de deputat, ceea ce mi-a arătat cum 
să le duc la îndeplinire, a fost și este expe
riența deputaților sovietelor orășenești din 
Uniunea Sovietică.
■ Citesc cu deosebit interes orice broșură, 
orice traducere a articolelor din presa so
vietică ce tratează diferite aspecte din mun
ca deputaților. Printre acestea, am citit 
mai de mult și un articol publicat în zia
rul „Izvestia" despre activitatea comitetelor 
de stradă

La noi s-au format — imediat după alegeri 
— primele comitete de stradă care au înce
put să aibă o oarecare activitate. Unele 
de pildă supravegheau curățenia stră
zilor respective, sezisau deficiențele ce se 
iveau în ce privește rețeaua electrică, an
trenau cetățenii cînd era vorbă de un caz 
special, cum ar fi de exemplu prevenirea 
linundațlildr. Fapte lăudabile, desigur, dat 
Insuficiente față de posibilitățile comitete
lor de stradă; acest lucru l-am constatat în 
mod deosebit citind materialul respectiv din 
„Izvestta"

In acest material am văzut, de pildă, felul 
în care este organizat un comitet de stradă 
și felul în care este organizată munca sa. 
Din acel articol am aflat că fiecare comitet 
de stradă are planul său de muncă propriu; 
am văzut că flu există propunere a comi
tetelor de stradă care să nu fie examinată 
de comitetele executive a'.e sovietelor orășe
nești, iar comitetele executive convoacă pe 
președinții comitetelor de stradă la consfă
tuiri, în cadrul cărora le fa-c cunoscute pla 
nurlie de amenajare a orașului.

Deosebit de folositor a fost pentru mine 
cînd am citit în același articol că în raionul 
Căi fetate din Rostov pe Don, de pildă, toți 
membrii comitetului de stradă au sarcini 
precise, iar cînd se pornește o anumită ac
țiune, comitetul de cartier convoacă o adu
nare generală sau trimite membrii săi din 
Casă în casă pentru a da lămuriri asupra 
sarcinii ce și-a propus.

M-a impresionat deosebit cînd am aflat că 
la Stalingrad comitetele de stradă au avut 
un rol deosebit de important în campania de 
reconstrucție a orașului-erori, antrenînd ma
sele de cetățeni în această uriașă acțiune.

Am înțeles, citind acest articol, că în ora
șul nostru trebuie să ne îmbunătățim și noi 
munca în re aricește activitatea comitetelor 
de stradă.

Afît în calitatea mea de deputat, cît și în 
aceda de vicepreședinte al comitetului exe
cutiv, arri avut Ocazia să aplic în mod prac
tic experiența sovietică, tocmai în sectorul 
de care răspund, aidică gospodăria orașului

Începutul l-am făcut ținînd o conferință la 
Casa deputatului în legătură cu buna în
treținere a parcurilor, a spațiilor verzi și a 
străzilor orașului. Prelucrînd această temă 
cu deputății, i-am rugat ca la rîndul lor ei 
să dea indicații în această privință comitete
lor de stradă.

Primul rezultat concret al acestei acțiuni 
a fost faptul că deputății din circumscrip

țiile electorale 105, 106, 107 și 108, din car
tierele Ștefan cel Ălare și Proletarul, au an
trenat cu ajutorul comitetelor de stradă nu
meroși cetățeni, care — în urma muncii de 
lămurire ce s-a dus cu ei — s-au oferit să 
participe la lucrările de amenajare a Ștran
dului Tineretului — una din frumoasele 
construcții ale orașului nostru. La construi
rea acestui ștrand cetățenii au participat cu 
mai mult de 20.00Q ore de muncă.

O altă acțiune care a fost posibilă dato
rită folosirii de către noi a experienței . so
vietice, a fost construirea teatrului de vară 
din Parcul Libertății. La această construcție 
un aport considerabil l-au adus deputății — 
în special deputatul S. Arion — care cu 
ajutorul comitetelor de stradă au antrenat 
de asemenea numeroși cetățeni în lucrările 
de amenajare.

Aș vrea să mai arăt că, discutînd de pildă 
cu deputata Natalia Moise, din cartierul 
C.F.R.. despre metodele de muncă ale de- 
putaților sovietelor orășenești din LI.R.S.S., 
metode despre care am citit amîndoi în ma
terialul respectiv din „Izvestia", am ajuns 
la concluzia că sînt multe probleme speci
fice cartierului C.F.R. care pot fi soluționate 
cu ajutorul comitetelor de stradă.

S-a întîmplat de pildă în acest cartier să 
se ivească necesitatea înlocuirii unei bune 
porțiuni a conductei de apă. Întreprinderea 
comunală, neavînd prevăzută această lucrare 
în planul de investiții, ar fi trebuit s-o e- 
xtctite cu oarecare întîrziere. Pentru ca ce
tățenii din cartier să nu sufere nici o clipă 
din această cauză, deputata Natalia Moise, 
gospodină chiar din cartierul respectiv, a 
pus la punct, cu comitetul de stradă, un a- 
deviîrat plan de acțiune. Numeroși cetățeni 
s-atl înscris în mod voluntar la această ac
țiune și rezultatul a fost că numai în cîteva 
zite conducta a fost înlocuită.

Numeroase alte comitete de stradă, sub 
îndrumarea deputaților respectivi, au rezolvat 
însemnate probleme de ordin gospodăresc, 
așternînd pietriș pe străzi, executînd lucrări 
de îndiguire, lucrări de amenajare a stadio
nului, etc., lărgind astfel simțitor raza de 
activitate a comitetelor de stradă.

In circumscripția mea electorală, comite
tul de stradă m-a ajutat în nenumărate 
rînduri, nu numai prin diferite lucrări, ci și 
prin diferite sugestii, propuneri, etc., pe 
care întotdeauna le-am luat în seamă, su- 
punindu-le spre studiu fie comisiei perma
nente, fie comitetului executiv.

Comitetul de stradă de exemplu a sezisat 
că Se tărăgănează lucrările de pavare a 
străzii Aurel Marcus, lucru ce corespundea 
în totul realității. Am sezisat comitetul e- 
xecutiv, care mi-a dat mijloacele pentru a 
putea duce la bun Sfîfșit această lucrare.

Tot comitetul de stradă a făcut propune
rea să se înființeze, în raza circumscripției 
mele, un cehtru de pline, un magazin ali
mentar și o frizerie, care au și fost înfăp
tuite.

Trebuie arătat însă că deși am obținut 
realizări în problema intensificării muncii co
mitetelor de stradă, unele comitete de stra
dă desfășoară încă,- d-in cauza unei slabe 
organizări, o activitate scăzută. De aceea 
voi duce o neobosită muncă pentru activiza
rea tuturor comitetelor de stradă existente 
și pentru constituirea de noi comitete de 
stradă, folosind în această privință minu
nata experiență sovietică.

B. MARGULIES
deputat în sfatul popular al orașului 

Bacău

CONTRIBUȚIE LA SPORIREA PRODUCȚIEI AGRICOLE
Să îndeplinim integral 

planul de însămînțări!
Pentru folosirea celor mai bune metode 
de răspîndire a regulilor agrotehnice

Pe urmele scrisorilor primite la redacție

Lucrările multiple ce 
trebuie executate în 
actuala campanie agri
colă — lucrări hotarî- 
toare pentru recolta 
viitoare — cer comi
tetului executiv al sfa
tului popular raional 
Topolovefii o munca deosebită, o muncă des
fășurată la un nivel superior. Din păcate 
însă, în prima perioadă a desfășurării lu
crărilor, activiștii sfatului popular raional 
nu au înțeles necesitatea desfășurării unei 
act vități impuse de sarcinile ce se cereau 
a fi imdeplin'te. Drept urmare, în raionul 
Topoloveni ritmul însămînțărilor, pînă la 
jumătatea lunii octombrie, era scăzut. Viteza 
zilnică de lucru a atelajelor nu era nici pe 
jumătate realizată. Îndrumat de comitetul 
raional de partid, comitetul executiv al sfa
tului popular raional a analizat mersul lent 
al ins.imințărilor, cauzele întîrzierii, în ve
derea luării măsurilor pentru creșterea inten
sității lucrărilor.

S-a constatat cu prilejul analizei muncii, 
că motivul principal al tărăgănelii însămînță- 
rilor este slaba muncă de îndrumare și con
trol asupra .activității sfaturilor populare co
munale. Luind măsuri pentru lichidarea a- 
cestei lipse,. comitetul executiv al sfatului 
popular raional a luat hotărîrea de a se tri
mite in mu-n-ca de îndrumare a sfaturilor 
populare comunale cei mai buni activiști de 
la raion.

Activiștii și tehnicienii trimiși de sfatul 
popular raional au ajutat în mod substanțial 
la grăbirea ritmului lucrărilor în fiecare co
mună. In această privință raionul Topolo
veni s-a bucurat de sprijinul statului. Numai 
țăranilor muncitori din sectorul individual, 
statul le-a schimbat aproape 30 tone semințe 
grîu. Gospodăriilor colective și întovărășirilor 
agricole din raion li s-au repartizat în schim
bul semințelor necorespuinzătoare culese în 
acest an, semințe de soi, recunoscute, potri
vite condițiilor naturale specifice ale raio
nului. Dar meritul activiștilor sfatului popular 
raional constă în faptul că au știut să in
tensifice lucrările de schimbare a semințelor, 
să mobilizeze întreaga țărănime muncitoare 
la executarea î-ntr-un ritm rapid a arăturilor 
și însămințărilor de toamnă. Se poate arăta 
că față de 18 octombrie, cînd in raionul 
Topoloveni cran semănate doar 1.174 hectare, 
ceea ce nu reprezenta nici 30 la sută din plain, 
la data de 28 octombrie îm raionul Topolo- 
veni s-a izbutit să se realizeze planul de însă- 
mînțări îtl procent de 107 la 6Ută. In aceste 
zile viteza de însămînțare a fost zilnic de
pășită cu aproape o sută de hectare.

In munca de mobilizare a țărănimii mun- 
i citoare la executarea lucrărilor agricole de 

toamnă, activiștii sfatului popular raional To. 
poloveni au folosit cele mai variate forme. 
In această perioadă munca de antrenare a 
țărănimii muncitoare la efectuarea însămîn- 
țărilor a fost împletită cu dezbaterea proiec. 
tului de Directive cu privire la dezvoltarea 
agriculturii în următorii 2—3 ani. In comu
nele raionului au fost ținute adunări pe 
grupe de 3—5 oameni și pe circumscrip
ții electorale, în cadrul cărora s-a arătat 
necesitatea intensificării ritmului lucrărilor 
de toamnă. Dezbătînd obiectivele cuprinse în 
proiectul de Directive cu privire la dezvolta
rea agriculturii în următorii 2—3 ani, țăra
nii muncitori și-au luat angajamente con
crete în legătură cu executarea lucrărilor 
de toamnă. Ei au pornit entuziaste întreceri 
patriotice, al căror obiectiv principal a fost 
executarea arăturilor și însămînțărîlor de

Din experienfa muncii comitetului 
executiv ai sfarUlui popuiar 

raional Topoloveni

toamnă la timp și la 
un ridicat nivel agro
tehnic,. In comuna Ră- 
tești, întrecerea patrio
tică între circumscrip
ții electorale a avut 
drept rezultat termi
narea însămînțărilor 

în timp de aproape două săptămîni. Pînă 
în prezent, țăranii muncitori din comuna Ră- 
tești au depășit planul de însămînțări cu 
130 de hectare. Față de 827 hectare planifi
cate, ei au însămînțat 957 hectare pînă la 
data de 29 octombrie. Astfel de realizări 
s-au obținut în toate comunele raionului.

Exemplul raionului Topoloveni din regiu
nea Pitești dovedește că atunci cînd activiș
tii sfaturilor populare raionale duc o muncă 
intensă de îndrumare și control asupra ac
tivității sfaturilor populare comunale, rezul
tatele acestei activități sînt dintre cele mai 
bune. Acest exemplu poate și trebuie să fie 
urmat de toate raioanele, și mai cu seamă 
de raioanele unde însămînțările de toamnă 
sînt întîrziate. Cei mai buni activiști să fie 
trimiși Ia comune. Ei trebuie să ajute sfatu
rile populare comunale în organizarea mun
cii de antrenare a țăranilor muncitori la 
efectuarea lucrărilor agricole. Cu sprijinul 
deputaților, cu sprijinul tuturor organiza
țiilor obștești, comitetele executive ale sfatu
rilor populare comunale au posibilitatea să 
termine grabnic arăturile și însămînțările 
de toamnă. Să depunem toate eforturile ca a- 
ceastă posibilitate să se realizeze

I. CERNEA

Discuții pe marginea metodei 
demons racilor practice

Organizarea unei 
discuții în jurul celor 
mai bune metode de 
îndrumare agrotehnică 
a țărănimii rhunci- 
toare—discuții de tipul
acesteia organizate de ziarul „Romînia li
bera" — este cît se poate de bine venită. 
Invățînd din experiența altora, împărtășind 
din propria noastră experiență, făcînd o a- 
naliză serioasă a lipsurilor care mai există 
încă în domeniul muncii de îndrumare, noi 
putem să ne îmbunătățim mult activitatea, 
să facem ca țărănimea muncitoare să capete 
tot mai multă încredere în roadele științei 
agrotehnice înaintate.

Pentru a realizai acest lucru avem la în- 
deniînă o metodă ale cărei rezultate au do
vedit deosebita ei importanță: metoda de
monstrațiilor practice.

Din păcate însă, metoda demonstrațiilor 
practice nu a căpătat încă o îndeajuns de 
largă răspîndire.

De aceea cred că nu este lipsit de impor
tanță ca, pornind de la situația și nevoile 
existente în diferite raioane și regiuni, să se 
discute pe larg toate măsurile Care pot duce 
la extinderea și la îmbunătățirea organiză
rii demonstrațiilor practice, astfel ca ele să 
deai cele mai bune rezultate.

Im raionul nostru, de pildă, unde derhon- 
s-trațiile practice au fost folosite anul acesta 
doar pentru introducerea în practica agrico
lă ai unor metode agrotehnice superioare, este 
nevoie ca încă din toamna aceasta să se 
treacă la extinderea demonstrațiilor practice

MAȘINI SOVIETICE PE OGOARELE PATRIEI NOASTRE

Combinerul Tincu Dugheanu, de la gospodăria agricolă de stat „Olga Bancic" 
din comuna Piatra, raionul Zimnicea, recoltînd bumbac cu o combină specială so
vietică.Șezi sări

Intr-o scrisoare adresată ziarului nostru, 
tov Marcel Moisei, din regiunea Bacău, a- 
răta că! in gara Mărășești, curățenia lasă de 
dorit, iar camera mamei și a copflului este 
prost amenajată.

Răspunzind la această sezisare, Direcția 
Regională C.F.R.-Iași arată că sezisarea a 
fost justă. Ca urmare, curățenia a fost res
tabilită, iar camera mamei și a copilului a- 
menajată așa cum trebuie. S-au luat mă
suri ca în această cameră să nu mal fie 
depozitate obiecte străine, iar pentru îngri
jirea ei au fost angajate 3 femei care fac 
de serviciu în tură.

★
In comuna Mlrșld, raionul Zalău, planul 

de achiziții la unele produse se îndeplinea, 
la altele au. Observînd această situație, 
tov. Alexandru Silaghl a adus-o la cunoș
tința ziarului.

Forurile competente cărora ziarul nostru

Rezolvare
Peste rîul Rîmna, în dreptul comunei Răs

toaca din raionul Focșani, exista un pod. 
Pentru locuitorii din comunele Vulturul, Că- 
lieni, Răstoaca, Nănești, Nămoloasa, Măi- 
cănești și altele, podul prezenta o impor
tantă deosebită, deoarece făcea legătura 
tuturor acestor comune cu șoseaua Focșani- 
Galați-Brăila.

Iată insă că de mai bine de 8 luni s-a 
desprins o scindură, în lungime de 3 m. Din 
acel moment circulația pe pod a lost inter
zisă, lat legătura cu șoseaua principală în
treruptă. Oamen!i au crezut că reparația se 
va face în cîteva zile. Mai ales că nu era 
vorba decît de o seîndură. Dar timpul mă
surat la început în zile, s-a transformat în 
săptămtal, apoi în luni. Intre timp, după pri
ma scindură desprinsă, s-a desprins a doua, 
apoi a treia... Cu toate insistențele și recla- 
mațiile făcute, secția de gospodărie comu
nală a sfatului popular raional Focșani nu 
s-a ostenit să rezolve această problemă, 
ceea ce a determinat pe unii cititori ai zia
rului nostru să ne scrie.

La sezisarea făcută, sfatul popular reg'o- 
nai Bîrlad a răspuns că „Podul este în 
lucru încă din luna iulie".

Nu cunoaștem ce fel de „cercetări” a fă-

Un angajamen
Povestea e început cu mult în urmă. Cu- 

rînd se împlinește anul. Din partea unui 
grup de Părinți, la redacția ziarului nostru 
a sosit o scrisoare în care se arăta că loca
lul școlii elementare de fete nr. 5 din Bu
zău necesită urgente reparații. Părinții 
scriau de asemenea că sfatul popular orășe
nesc, după ce a trimis o comisie la fața 
locului, a da toate asigurările că școala se 
va repara în cursul anului Iată însă că a 
trecut anul și școala nu s-a reparat.

La sezisarea ziarului — adresată sfatului 
popular regional Ploeștl — s-a primit un

rezolvate
11 s-a adresat ne-au comunicat că în vede
rea lichidării lipsurilor semnalate, condu
cerea U.R.C.A.D. Zalău a trimis la fața lo
cului un instructor, care va îndruma șl or
ganiza munca.

★
Tov. Balay, președintele comitetului exe

cutiv al sfatului popular comunal Bahnea, 
raionul Tîrnăveni, pentru atitudinea sa față 
de muncă șl față de cetățeni, a fost criticat 
la gazeta de perete de către tov. Ștefan Co
vrig.

Tov. Balay a rupt articolul de la gazeta 
de perete și a căutat să-l persecute pe 
autor.

Această abatere a fost adusă la cunoștin
ța sfatului popular regional Stalin, în ai 
cărui răspuns se arată că susnumitul pre
ședinte a fost criticat în ședință și sancțio
nat cu „mustrare cu avertisment".

pe hîrtie
cut sfatul popular regional Bîrlad, în schimb 
putem să-i aduce la cunoștință că la podul 
de peste Rîmna nu se lucrează. Dar nu nu
mai atît; de la prima sezisare făcută sfatului 
popular raional și pînă în momentul de față, 
podul s-a distrus cu desăvîrșire, ultimele ră
mășițe fiind luate de ape.

Probabil că sfatul popular regional Bîr
lad nu cunoaște situația grea creată de lipsa 
podului de peste Rîmna. Este bine să-i a- 
mintim că autobuzele „Auto-transport" care 
deserveau pînă acum comunele și-au sus
pendat cursele pînă la repararea podului. 
Ca să ajungă la șosea, cetățenii trebuie să 
ocolească 70 km

Făcînd cercetările din birou, în fugă, su
perficial, dezinteresîndu se complet de ne
voile oamenilor muncii, rezolvînd hîrtia șl 
nici decum problema, sfatul pcpul'ar regio
nal Bîrlad a întocmit în grabă un răspuns 
formal, nereal..

Este absolut necesar să se ia măsuri ur
gente pentru începerea lucrărilor la podul 
amintit și pentru lichidarea acestui „sis
tem" ușuratic de „rezolvare" a cererilor oa
menilor muncii. De asemenea socotim nece
sar să se ia măsuri împotriva celor vino- 
vați de distrugerea totală a podului.

t nerespectat
răspuns dim partea tov. Niculae Ion, șeful 
secției învățămînt, care se angaja ca oină la 
sfîrșitul trimestrului III al acestui an școa
lă să fie reparată. Dar trimestrul III a tre
cut și de reparații nici vorbă.

Asemenea atitudini de nepăsare și Indife
rență nu pot fi tolerate. Localul școlii ele
mentare de fete nr. 5 din Buzău trebuie 
neapărat reparat, iar tărăgăneala și lipsa 
de Interes față de propriile angajamente să 
fie lichidate. Angajamentul tov Niculae Ion 
trebuie să devină faptă și nu o simplă vor
bă goală, rostită la întîmplare, fără răspun
dere.

in ce privește aplica
rea tuturor regulilor 
agrotehnice.

Este bime ca de- 
fnonstrațiile practice 
să nil se facă pe loturi

alese la întâmplare doar cu scopul de a arăta 
cum se execută o lucrare, ci pe terenuri 
stabilite de Ia început pentru întregul an 
agricol. Organizînd asemenea demonstrații 
pentru fiecare lucrare recomandată de a- 
groitninim în parte, se va putea airăta culti
vatorilor că apli-carta unei singure reguli 
agrotehnice nu este suficientă, că — dimpo
trivă — numai respectarea întregului com
plex de măsuri agrotehnice poate asigura 
sporuri din ce în ce mai mari de recoltă.

Pe de altă parte, asemenea demonstrații 
își vor atinge scopul dacă ele vor fi adapta
te la condițiile naturale și economice spe
cifice coiTiunei sau gospodăriei în care ele se 
aplică. De aceea e hevole ca ele să se or
ganizeze paralel atît în unități agricole so
cialiste, cît și în gospodăriile țărănești in
dividuale, deoarecrf condițiile și mijloacele cil 
care se pot executa diferite lucrări agricole 
diferă în aceste căzuri. Acest lucru va arăta 
pe de o parte țăranilor muncitori cu gospo
dării individuale cum se pot respecta, regu
lile agrotehnice pe su.praîețe mici de teren 
și in același timp le va demonstra superio
ritatea aplicării acelorași metode de lucru 
pe întinderi mari, prin munca în comun 
a oamenilor cu mijloacele cele mai perfec
ționate de lucru. In felul aicesta, terenurile 
pe care se vor face demonstrații practice 
vor deveni adevărate loturi demonstrative.

Specificul raionului nostru, unde—alături 
de cereale — se cultivă întinse suprafețe cu 
plante tehnice și legumicole creează nevoia 
rasnectăril unei importante condiții în or
ganizarea demonstrațiilor Dractice: extin
derea și adaptarea lor la fiecare din aceste 
culturi în parte. Un început s-a făcut îrt a- 
ceastă privință prin organizarea unei consfă
tuiri urmată de demonstrații practice in sco
pul introducerii metodei de cultivare a legu
melor în ghivece nutritive șl iarovizării car
tofilor. Această consfătuire a fost primită 
cu mare interes și în rîndurile cultivatorilor 
individuali, mal ales în comunele Sîntimbru, 
CiugUd, Bărăbanț. Dar acest lucru nu este 
deai’,ins. Mai sînt în raionul nostru muHl 
cultivatori de tutun, de sfeolă de zahăr, mulți 
pomicultori și viticultori care nu cunosc 
sau nu respectă regulile agrotehnice ale a- 
cestor culturi, care sînt mai pretențioase și 
necesită îngrijiri deosebite. .De aceea e ne
voie să se execute în mod organizat demon
strații practice pentru însușirea de către cul
tivatori atît a regulilor minime agrotehni
ce, cît și a -metodelor -de lucru înaintate șl 
în cultura plantelor tehnice, a legumelor, în 
pomicultură și viticultură.

Acum, cînd pe ogoare se desfășoară mun
cile agricole de toamnă, este momentul cel 
măi potrivit pentru a iporni la organizarea 
demonstrațiilor practice. Insistîrtd în mod 
deosebit asupra metodelor superioare de în- 
sămînțâre — în rînduri dese și în rînduri 
încrucișate —, asupra irhiportanței arături
lor adînci, etc. inginerii și tehnicienii agro
nomi sînt datori să folosească acest puter
nic mijloc de răspîndire a regulilor agro
tehnice înaintate.

Ing. N. HĂBAȘESCU 
șeful secției agricole a sfatului 
popular raional Alba, regiunea 

Hunedoara

★ ★

Manifestări muzicale 
în Capitală 

L„„. ______ ,
Seria manifestărilor muzicale închinate 

Lunii Prieteniei Romîno-Sovietice se în
cheie în cursul acestei săptămîni cu un șir 
de concerte de un interes artistic deosebit.

Miercuri 3 noiembrie, ora 20, (Sala 
Dalles) Filarmonica de Stat organizează un 
concert de muzică de cameră închinat ope
relor lui Ceaikovski.

In program figurează: Trio în la minor 
pentru pian, vioară și violoncel, interpretat 
de Smaranda Athdnasof, pian, Lucian Sa
vin, vioară, și Alfons Capitanovici, violoncel. 
Urmează o serie de lieduri cîntate de George 
Ștefănescu, bariton, solist al Teatrului de 
Operă și Balet al R.P.R. La pian Nicolae 
Rădulescu.

Joi 4 noiembrie, ora 19,40, va avea loc 
in Sala Ateneului R.P.R. concertul orchestrei 
simfonice și al corului Radiodifuziunii. Con
certul cuprinde următoarele lucrări: Alfred 
Mendelsohn : Poemul simfonic „Prăbușirea 
Doftanei"; Babadgianian : „Baladă eroică", 
variațiuni simfonice pentru pian și orchestră, 
solistă: Elvira Loebe. Șostakovici: Oratoriul 
„Cintarea pădurilor", soliști: Valentin Teo- 
dortan și Viorel Ban, soliști ai Teatrului de 
Operă și Balet al R.P.R. Dirijor: Constantin 
Bobescu.

Vineri 5 noiembrie, ora 20 (Sala Dalles), 
Filarmonica de Stat prezintă un concert de 
muzică de cameră sovietică cu următorul 
program: Hodgea Eihatov: Trio în si minor 
pentru vioară, violoncel și pian (Henry 
Brendier, vioară, Serafim Antropov, vio
loncel și Helmut Pla iner, pian). In 'on- 
tinuarea programului, Nicolae Secăreanu, 
artist emerit al R.P.R., va clnta lieduri 
de Haciaturian, Muradeli și Șostakovici, 
după care urmează: Sonata în do mi
nor pentru violoncel și. pian de Eugen Kapp 
(Serafim Antropov, violoncel, și Ion Filio- 
nescu la pian) și Suita pe teme turemene 
pentru cvartet de suflători și baterie, de 
Vasilenko (Filip Bulimur, flaut, Ion Danie, 
oboi, Dumitru Ungureanu, clarinet și Dimitrie 
Alei sandrescu, fagot).

Sîmbătă 6 noiembr e. ora 17, continuă ci
clul „Concertele-lecții" organizat de Filar
monica de Stat din București.

Sîmbătă 6 -noiembrie, ora 19,45 și dumi
nică 7 noiembrie la ac'eeași oră, va avea loc 
în Sala Ateneului R.P.R. concertul orchestrei 
simfonice a Filarmonicii de Stat din Bucu
rești. In program : Glinka; Uvertura la o- 
pera , Ruslan și Ludmila"; Taktakisvili ■ Con 
certul pentru pian și orchestră (solistă Jo
sette Hirsu); Mussorgskr. Poemul simțonic 
„O noapte pe Muntele pleșuv"; Cemberdji 
Suită de dansuri. Dirijor : Mircea Basarab.

Tot duminică 7 noiembrie, la ora 19,30, va 
avea toc la Teatrul de Operă și Balet al 
R.P.R. premiera baletului „Călărețul de a- 
ramă" de Reinhold M. Glier, artist al poporu
lui din U.R.S.S. (libretul de P. F. Abolimov, 
după poemul cu același nume de A. S. Puș- 
kin). Dirijor: Robert Rosensteck.

Masele plastice — o nouă ramură a industriei noastre
Industria maselor plastice este o industrie 

relativ nouă. Dezvoltarea puternică pe cere a 
luat-o în ultimul timp această industrie, cît 
și volumul producției mondiale, care -astăzi 
se ridică la milioane de tone, o situează însă 
printre cele mai importante ramuri industri
ale.

In Uniunea So-vletlcă se constată o re
marcabilă creștere a producției de mase plas
tice, produsele respective fiind folosite în mod 
curent ca articole tehn-ice, casnice, de Îmbră
căminte, etc. Și în țara noastră, ce urmare 
a sarcinilor trasate de plenara lărgită a C.C. 
al P.M.R. di-n august 1953, s-a trecut la cre
area Dinei industrii de mase plastice care? 
pornind de la bogatele resurse de materii 
prime existente în țara noastră, a.re scop-uil 
să asigure produsele necesare economiei noa
stre naționale.

Locul pe care-1 ocuipă astăzi masele plas
tice în ansamblul vieții economice este deter
minat de diversitatea proprietăților pe care 
le au aceste produse. Odată cu dezvoltarea 
diverselor ramuri industriale a apăr-ut ne
voia unor materiale noi, cu proprietăți supe
rioare materiaîeilor folosite în mod obișnuit: 
metalele, sticla, lemnul, cărămida, pielea 
și țesăturile. Această necesitate arzătoare de 
materiale cu proprietăți noi care să fie ca
pabile nu numai să înlocuiască în mod 
eficace metalele, sticla, porțelanul, lemnul, 
pielea, dar care să prezinte și caracterul unor 
prod-u-se noi, superioare, a determinat în e- 
sență dezvoltarea industriei de mase plasti
ce.

O caracteristică a maselor plastice este 
că ele întrunesc adesea o serie de pro
prietăți folositoare și mult căutate, cum ar 
fi durabilitatea, transparența, o mare putere 
de izolare, o greutate specifică redusă și o 
mare rezistență la acțiunea a gen ți lor coro- 
zivi. care fac ca aceste produse să ocupe un 
loc de frunte printre materialele cunoscute.

Posibilitatea de a obține mase plastice în 
cantități mari, dat fiind faptul că materiile 
prime există în cantități practic inepuizabile, 
precum și ușurința, cu care produsele sinteti
zate pot fi transformate in obiecte.finite, con
stituie alte elemente care au contribuit la 
dezvoltarea atinsă de industrie maselor plas
tice.

Sub denumirea de mase plastice? se înțe
leg azi substanțele al căror component prin
cipal este un compus organ-ic de sinteză și 
care au proprietatea de a lua o formă oare
care sub influența presiunii și temperaturii 
și își mențin apoi forma primită, fiind tot
odată durabile și avînd o rezistență suficient 
de mare la încălzire.

Masele plastice reprezintă de obicei un 
amestec de substanțe în diverse proporții, 
care au fiecare un rol specific în amesjec. 
Astfel sint substanțe de bază (materialul 
plastic propriu zis), substanțe care înmoaie 
materialul plastic, ușurînd prelucrarea, mate
riale de umplutură care ieftenesc produsul

pirln micșorarea consumului substanței de 
bază.

Din cele arătate mai sus, se poate deduce 
ușor că variind proporțiile între componenții 
unui amestec se pot obține din aceeași sub
stanță de bază produse cu proprietăți deo
sebite. Vom cita ca exemplu cazul policloru- 
rei de vinii, o rășină care In funcție de pro
porția componenței amestecului poate fi rigi
dă, flexibilă și chiar elastică, pretîndu-se la 
tot felul de întrebuințări.

Descoperirea numeroaselor tipuri de mase 
plastice existente în prezent a fost posibilă 
datorită dezvoltării industriei chimice de sin. 
teză organică, industria de mase plastice 
fiind considerată azi ca o ramură importan
tă a acestei industrii.

Esfo bine cunoscut faptul că pînă 1a națio
nalizare noi nu am avut o industrie chimică 
de sinteză organică. Odată cu crearea a- 
ces-tel ramuri industriale atît de importantă, 
s-a pus și problema obținerii maselor plas
tice. In acest scop, Institutul de cercetări 
chimice, ICECHIM, a pornit chiar de la în
ființare, în anul 1948, la sinteza principale
lor tipuri de mase plastice, pe baza mate
riilor prime existente în țară — petrol, căr
bune, gaz metan, sare, — oare ne permit 
crearea unei puternice Industrii de mase 
plastice.

Chimiștli noștri au reușit să p-ună la punct 
în primul rînd obținerea produselor interme
diare, a monomerilor. Astfel, s-au realizat 
acetatu'l de vinii, clorura de vinii și este în 
curs de realizare o instalație pentru produ
cerea fibrelor sintetice de tip cap roti. Din a- 
ceste produse intermediare s-au obținut poli
merii respectivi, poliacetatuil de vinii șl po- 
liclorura de vinii, produse cu largi utilizări 
practice.

Policlorura de vinii — vinilinul — se pro
duce azi în țara noastră pe scară din ce în 
ce mai mare, fiind utilizată îndeosebi la fa
bricarea bunurilor de larg consum. Magazinul 
de prezentare și desfacere al Ministerului 
Industriei Chimice, „Tehnochimia", a pus 
in vînzare poșete de damă, plase și alte o- 
biecte confecționate din vinilin, foarte apre
ciate de consumatori.

Dintre rășinile de condensare s-au reali
zat în cadrul colectivului de chimie al Aca
demiei R.P.R., rășinile fenol-furfurolice, iar 
în cadrul ICECHIM-ului s-au realizat ră
șini ureo-formaldehidice, utilizate ca ade
zivi.

O importantă sursă de materii prime, 
gazul metan, a reținut de asemenea atenția 
cercetătorilor chimiști. Astfel, o metodă de 
obținere a acetilenei din gaz metan, realiza
tă de colectivul de chimie al Academiei 
R.P.R., filiala Cluj, a fost experimentată cu 
succes într-o instalațle-pllot, urmînd ca in 
anii următori să se obțină cantități însem
nate de acetilenă. importanța acetilenei pen
tru industria maselor plastice este deosebită.

In ceea ce privește produsele auxiliare, 
cercetările sînt îndreptate în direcția obținerii 
de substanțe care să imprime materialelor

proprietăți plastice, așa numiții plastlfianți. 
Necesitatea obținerii unor plastifianți care să 
asigure calitativ și cantitativ producția de 
mase plastice, preocupă din ce in ce mal 
mult sectorul chimic.

Realizările obținute ptnă tn prezent în a* 
cest domeniu vor contribui și ele la obține
rea unor produse superioare de mase plas
tice.

In afară de realizările ta domeniul cercetă
rilor, in vederea obținerii unor noi tipuri de 
mase plastice, industria chimică a trecut la 
producerea pe scară industrială a rășinilor 
lenol-formaldehidlce-bachelita, a rășinilor 
din u.ree și formaldeliidă, a amlnoplasteilor, a 
maselor plastice derivate din celuloză (de 
tipul celuloidului) care sînt utilizate Cu suc
ces atît In tehnică cît și ca produse de larg 
consum.

Cu toate realizările obținute pină ta pre
zent ta domeniul maselor plastice, acestea 
nu pot fi considerate încă satisfăcătoare.

In primul rind se cere ca Combinatul! chi
mic nr. 1 și alte întreprinderi care produc 
și confecționează mase plastice să treacă 
imediat la o sporire a sortimentelor pe linia 
producției bunurilor de larg corisum, dînd 
produse de calitate cît mai bună, rezistente 
și frumoase.

In al doilea rînd, trebuie urgentată fabri
carea fibrelor sintetice. Așa. cum am arătat 
mal sus, în scurtă vreme aoi vom începe să 
fabricăm fibre de tip capron. Dar această 
problemă nu este definitiv rezolvată. Trebuie 
definitivate procesele tehnologice și pentru 
celelalte tipuri de fibre sintetice, nylon, te- 
rylen, etc., pentru a se putea trece la fabri
carea lor pe scară industrială.

In al treilea rînd se cere ca cercetările de 
laborator și în stații-pilot să fie continuate 
cu mai multă rapiditate pentru ca să se 
poată trece la fabricarea și a altor mase plas
tice.

In problema creării unei puternice indus
trii de mese plastice este absolut necesar să 
existe o colaborare foarte strinsă între Mi
nisterul Industriei Chimice, ca producător al 
materiei prime, și Ministerul Industriei U- 
șoare, departamentul care tutelează Întreprin
derile ce vor prelucra în mare măsură bunuri 
de consum din diferite sortimente de mase 
plastice. Această colaborare există în mo
mentul de față și ea trebuie a-dîncită necon
tenit.

îmbunătățirea fabricațiilor existente, crea
rea de noi tipuri de mase plastice prin valo
rificarea bazei de materii prime din țară, 
studierea proprietăților și utilizărilor la di
versele produse obținute trebuie să ducă în 
cel mai scurt timp la realizarea unui sector 
puternic de mase plastice, care să contribuie 
la dezvoltarea celorlalte ramuri industriale și 
la satisfacerea nevoilor oamenilor muncii.

Ing. V. MITROFANOV1CI 
din Direcția Tehnică 

a Ministerului Industriei Chimice



LUNA PRIETENIEIROMlNO-SOVIETICE
Probleme de știință și tehnică

Folosirea realizărilor actuale ale fizicii în medicină
Progresul medicinii depinde de folosi

rea celor mai noi realizări in diverse do
menii ale științei. 0 însemnătate deose
bit de mare o au realizările actuale ale 
fizicii și tehnicii pentru perfecționarea 
metodelor de cerceta e a diverselor pro
cese organice Și de vindecare a bolna
vilor.

Se știe că numeroase prOcese în orga
nism sînt determinate de participarea u- 
nor cantități infim de mici de elemente 
și forme de energie chimică. Aceasta se 
referă mai ales la procesele electrice din 
organe și țesuturi (ihimă, Creer, stomac, 
mușchi). S-ă stabilit, de pildă, că ădivi- 
tâtea creerului este însoțită de apariția 
unor Curenți electrici de Intensitate foa - 
te slabă, cu o tensiune de numai 1—10 
microvolți. Acești curenți pot fi descope- 
riți Și înregistrați cu ajutorul uhor apa
rate speciale — oscilografe, bazate pe 
folosirea electronicei moderne.

Asemenea aparate permit nu numai în
registrarea pe film ă cu-enților Creeru
lui, dar și intensificarea lor în așa fel 
incit sunetele produse de aceștia pot fi 
auzite de un auditoriu numeros. In viito
rul apropiat, electroencefalografia vă de
veni fără îndoială tot atit de prețioasă și 
accesibilă in p actica medicală ca și e- 
lectrncaidiogra’ia, adică înregistrarea cu- 
reiițitor elect ici ai inimii.

Perspective deosebit de vaste le des
chide medicinii folosirea fotoelementelor 
tăre se bazeaiă pe efectul fotoelect ic, 
descope it de savantul rus A. G. Stoletov. 
In industrie fotoelementele au o largă 

aplicare pentru perfecționarea semnaliză
rii șt automatizării celor mai fine și mai 
complexe procese de producție; iată de ce 
fotoelementele sint numite deseori „ochi 
electrici".

Pe folosirea fotoelementelor se bazea
ză construcția noilor aparate perfecționa
te care permit dozarea cu cea mai 
mare precizie a razelor ultraviolete și 
radiațiilor solare, precum și construcția a 
numeroase alte dispozitive de laborator.

Fotoelementele au stat la baza cetirii 
de căt-e fizicienii sovietici a aparatului 
de citit pentru orbi, care permite aces
tora să citească că ți și ziare scrise cu 
tiparul obișnuit. Aceste aparate transfor
mă fiecare literă din text intr-un sunet 
special. Urlele apărate transformă literele 
de tipar ale textului într-un semn convex 
care poate fi perceput cu ajutorul degete
lor.

In legătură cu dezvoltarea opticei elec
tronice s-au perfecționat și îmbogățit în 
mod simțitor metodele de cercetare cu a- 
jutorul microscoapelor electronice. Actua
lele microscoape electronice, produse de 
industria Uniunii Sovietice, pot da 0 i- 
magme mărită de 100.000 ori.

Cu ajutorul unor asemenea ultramicros- 
Coape pot -fi văzute și fotografiate obiec
te mai mici decît 0,1 micronii și care cu 
microscopul obișnuit nu pot fi văzute. 
Aceasta este mărimea unor virusuri ex
trem de mici. In prezent, aceste virusuri 
sint studiate cu succes, publicîndu-se 
chiar imagini fotografice ale unora din
tre ele.

Un interes nu mai mic îl prezintă ra
diațiile puternice prin impulsuri, adică ra
diațiile Rontgen de scurtă durată. Cu a- 
jutorul acestor radiații se pot obține în
tr-un timp de expunere foarte scurt i- 
magini radiologice extrem de precise. 
Deosebit de mare este însemnătatea ra
diațiilor prin impulsuri in rontgenografia 
organelor dinamice — inimă, plămîni, a- 
pa digestiv, stomac, intestine.

Realizările fizicii și tehnicii se folosesc 
în tratamentul bolnavilor mai mult decît 
în domeniul diagnosticului și-ăl cercetări
lor de laborator.

Ansamblul de stat 
de dansuri populare 

al R S. S. Moldovenești în fără
REȘIȚA — Duminică a sosit la Reșița 

Ansamblul de stat de dansuri populare al 
R.S.S. Moldovenești, laureat al celui de al 
IV-lea Festival Mondial al Tineretului și 
Studenților de la București.

In cursul dimineții, membrii Ansamblului 
au vizitat diferite secții ale combinatului 
metalurgic din Reșița,

Seara, în sala Casei muncitorești, An
samblul a prezentat un frumos spectacol e- 
xecutat cu o înaltă măestrie artistică. Fie
care număr al programului a fost răsplătit 
prin aplauze și ovații de către spectatorii 
reșițeni

★
TIMIȘOARA. — Ansamblul de stat de dan

suri populare al R.S.S. Moldovenești a sosit 
Iun' în orașul Timișoara. Pe peronul gării, 
oaspeții au fost salutați în numele oamenilor 
muncii din Timișoara de către tov. Radu 
Dsmnoste, președintele comitetului executiv 
ai sfatului popular orășenesc. A răspuns S.M. 
Stratulat, conducătorul Ansamblului, care a 
mulțumit pentru călduroasa primire făcută.

Seara, pe scena Teatrului de stat din Ti
mișoara, Ansamblul a prezentat un frumos 
spectacol de dansuri populare oare s-a bucu
rat de o caldă apreciere din partea publicu
lui timișorean. (Agerpres).

Mii de oameni ai muncii 
au vizitat muzeul Doftana

Mii de oameni ei muncii din diferite ora
șe ale țării au vizitat duminică Muzeul Dof
tana. fosta închisoare în care regimul burghe- 
zo-moșieresc a întemnițat pe cei mai buni 
fii ai poporului, luptători pentru drepturi și 
o viață mai bună.

Din Capitală, la vizita organizată la Mu
zeul Doftana, au luat parte peste 1500 oa
meni ai muncii, printre care muncitori de la 
întreprinderea „Radio Popular", Trustul I 
Construcții, studenți de la Universitatea „C. 
I. Parhon" și Institutul de Mine și alții.

--- •---
Informație

La invitația Institutului Romîn pentru 
Relațiile Culturale cu Străinătatea, sîmibătă 
la amiază au sosit în Capitală, Gyula Ha- 
rangazo, coregraf, maestru emerit al artei 
din R. P. Ungară și soția sa, Iren Hamalla. 
maestru coregraf. Artiștii maghiari vor asi
sta la punerea în scenă a baletului „Năfra
ma" de Jen3 Kenessei, maestru emerit al 
artel din R. P. Ungară, laureat al Premiului 
Kossuth, care va fi prezentat la Opera Ma
ghiară de Stat din Cluj.

Pe scară largă sint folosite în fiziote 
rapie — știința despre tratamentul cu a- 
jutorul metodelor fizice — undele elec
tromagnetice de lungimi diferite. Dezvol
tarea radiotehnicii — trecerea ei de la 
unde lungi la unde scurte și ultrascurte 
— a dat naștere la noi procedee terape
utice cu ajutorul acestor unde. Aceste 
procedee sint cunoscute sub numele de 
di ster mia cu unde scurte și cîmpul elec
tric de înaltă frecvență.

La Institutul de Stat de Fizioterapie 
din Moscovă se experimentează diferite 
procedee privitoare la studiul undelor și 
mai scurte, de ordinul de mărime al de
cimetrilor și centimetrilor. Datele prelimi
nare dovedesc că undele ultrascurte care 
se măsoară in decimetri au o acțiune bio
logică mult mai accentuată decît undele 
care se măsoară în metri.

Deosebit de interesante sint lucră ite 
Institutului legate de problema folosirii 
în fizioterapie a Curenților prin impulsuri 
de diferite forme, de diferite durate și 
frecvențe. ,

O deosebită însemnătate teoretică și 
practică o are folosirea impulsurilo- cu
renților continui cu frecvențe și durate 
dife-ite pentru provocarea somnului, som
nul electric reprezentînd ca și somnul 
normal o stare de inhibiție a scoarței ce- 
rebale.

La Institutul de Alimentație al Acade
miei de Științe Medicale a U.R.S.S. au 
fost obținute rezultate pozitive cu ajuto
rul somnoterapiei în tratamentul hiper- 
toniei, al ulcerului stomacal și duodenal.

La Institutul de Psihiatrie al Ministe
rului Ocrotirii Sănătății al U.R.S.S, și la 
alte instituții de psihiatrie au fost apli
cate cu succes ședințele de somn electric 
pentru tratamentul unor boli neuropsihice.

Realizările tehnicii fotografice contem
porane au îmbogățit fizioierapia cu noi 
su~se atificiale de lumină, Ca diferitele 
lămpi luminiscente, folosite în tratamentul 
unei serii de boli.

Industria noastră fabrică în prezent 
puternice lămpi cu mercur și Cvărț, des
tinate tratamentului în masă cu raze ul
traviolete. Deosebit de mare este impor
tanța folosirii pe scară largă a ir adie ii 
cu raze ultraviolete în profilaxia gripei, 
anginelor, rahitismului și altor boli foar
te răspîndite.

Perspective promițătoare se deschid 
rontgenologiei în legătură cu obținerea 
unor raze Rontgen foarte puternice și cu 
lungime de undă scurtă, cu ajutorul unor 
aparate speciale cu o capacitate deosebit 
de mare — sinhrotronii. Aceste raze se 
disting prlntr-o deosebită capacitate de 
pătrundere și printr-0 repartizare mai a- 
vdfttâjoaSă a dozelor p ofutlde.

Lucrările fizicienilor în domeniul deza
gregării nucleului atomic au dus, așa pre
cum se știe, la obținerea pe cale artificială 
ă numeroase elemente radioactive. In 
prezent, tehnica obținerii elementelor ra
dioactive cu ajutorul aparatelor speciale 
s-a perfecționat atit de mult îneît a deve
nit posibil să facem radioactive un nu
măr însemnat de corpuri simple și com
puse.

O particularitate a acestor atomi radio
activi obținuți pe cale artificială (atomi 
mureați) constă în capacitatea lor de a 
emite raze cu lungime de undă foarte 
sCUrtă. asemănătoare cu ratele rădiumu- 
lui natural.

In prezent, avem posibilitatea, folosind 
calculatoarele de atomi macați, p-oduse 
de industria Uniunii Sovietice, să sta
bilim în mod extrem de precis existența 
celor mai mici cantități de elemente ra
dioactive introduse în organismul omului.

Folosindu-ne de atomii nutreați, se stu
diază cu succes transformările suferite în 

Program muzical în cinstea compozitorului R. M. Glier
Luni după amiază, în sala Dalles, elevi ai 

Școlii elementare și medii de muzică din 
București au executat în cinstea marelui 
compozitor sovietic R. M. Glier. artist al 
poporului din U.R.S.S., laureat al Premiului 
Stalin, piese de Glier, Vlasov, Ceaikovski, 
Beethoven, Mozart, Chopin, Brediceanu, 
Constantin Dumitrescu și alții.

Programul a fost interpretat de unii din
tre cei mai talentați elevi ai școlii, printre 
care : Niculae Miulescu, pian, elev în clasa 
VII-a elementară, Rodica Gheorghiu, fagot, 
elevă în anul IV mediu. Viorica Diaconii, 
pian, elevă în clasa VII-a elementară și

„Ziua prieteniei tineretului
In Capitală, ce și în întreaga țară, pe data 

de 4 noiembrie se va sărbători „Ziua priete
niei tineretului romîn cu tineretul sovietic". 
In Capitală se vor organiza adunări festive 
în cadrul cărora secretarii raioanelor U.T.M. 
vor vorbi despre „Prietenia tineretului romîn 
cu tineretul sovietic".

In 12 întreprinderi mari din Capitală vor 
avea loc adunări ale tineretului, iar în toate 
școlile elementare și medii se vor organiza

GALAȚI. — Duminică a avut loc la Ga
lați solemnitatea dezvelirii plăcii comemo
rative închinată memoriei mai multor locui
tori din cartierele Vadul Ungurului și Lozo- 
veni, împușcați în anul 1907, care au mani
festat împotriva regimului burghezo-moșie- 
resc cerind pămînt și o viață mai bună.

IAȘI. — In sala Institutului Politehnic din 
Iași s-a deschis duminică dimineața o expo
ziție volantă de arhitectură organizată de 
Comitetul de Stat pentru Arhitectură și Con 
strucții din București, în colaborare cu sec
ția de arhitectură și sistematizare de pe lin
gă sfatul popular regional lași.

Expoziția cuprinde numeroase panouri, re
prezentînd fotografii după construcțiile cele 
mal reprezentative realizate în anii regimu

O placă comemorativă în memoria unor victime 
ale terorii burghezo-moșierești din 1907

Expoziție volantă de arhitectură

organism de substanțele medicamentoase, 
se determină schimbul de substanțe, se 
cercetează numeroase procese patologice 
în organismul viu.

Așa de pildă, cu ajutorul atomilo- mar
cați s-a reușit să se stabilească că radio- 
fosforul se depune cu precădere In oase 
și în măduva oaselor. De aceea, el este 
folosit în tratamentul bolilor sîngelut, 
boli cauzate de îmbolnăvirea măduvei o- 
soase. La cîteva minute după introduce
rea lor in organism, atomii iodului ra
dioactiv ajung în cantități mari în glanda 
tiroidă, avînd asupra ei o acțiune cura
tivă.

In medicină sint folosite și ultrasune
tele.

Ultrasunetul se deosebește de sunetul 
pe care-l percepem prin frecvența mai 
mare a oscilațiilor Și corespunzător cu 
aceasta printr-0 lungime mai mică a un
dei.

Dacă vom lăsa oscilațiile ultrasunetului 
să treacă prin corpul omului, în diferite 
țesuturi, ele se vor propaga cu viteze dife
rite. Iată de ce putem folosi ultrasunetul 
pentru descoperirea unor procese patolo
gice, ascunse în organism ; tumori, abce
se, etc.

Ultrasunetul propagîndu-se în aer, poa
te să precipite particulele care se găsesc 
în suspensie in aer — praful, fumul. A- 
ceasta oferă posibilitatea folosirii ultra
sunetului pentru purificarea aerului.

In legătură cu noile lucrări în domeniul 
fizicii nuclea e, se deschide perspectiva 
îmbogățirii continue a metodelor fizice de 
tratament nu numai cu ajutorul corpuri
lor radioactive artificiale, dar și p-ln to
renți de electroni, neutroni și protoni.

Torenți de particule nucleare de diferite 
viteze se pot obține cu ajutorul unor dis
pozitive speciale — ciclotroni, betatroni 
și altele. Electronii pot fi strinși cu ușu
rință într-un fascicol fnrrte îngust și în
dreptați numai înspre locul unde este ne
voie de acțiunea lor.

Despre torenții de protoni (particule în
cărcate pozitiv) se știe încă puțin. To
tuși, pînă acum s-a stabilit că acești 
torenți, asemenea razelor alfa ale rodiului 
care au fost mai bine studiate. aU posi
bilitatea de a fi pute-nlc absorbite de țe
suturile organismului.

Torenții de neutroni, atit cei lenți cit 
și Cei repezi, reprezintă o deosebită im
portanță pentru medicină din cauza marii 
lor capacități de pătrundere. Neutronii 
se pot asemăna unor gloanțe mici care nu 
au IncărCătu-ă electrică șl care se pro
pagă cu o viteză uimitoare.

In prezent noi sîntem abia la începu
tul bogatei reina mări tehnice a medici
ne! sovietice care se îmbogățește cu re
peziciune cu cele mal noi metode de cer
cetare și tratament. Aceste metode sînt 
importante pentru noi nu numai din punct 
de vedere pur practic, dar și pentru re
zolvarea a numeroase probleme medicale 
mari.

Dezvoltarea medicinii sovietice trebuie 
să corespundă dezvoltării fizicii, tehnicii, 
și celorlalte ramuri ale științei. Guvernul 
acordă în acest scop mari posibilități or
ganelor ocroti-ii sănătății. Pentru cei ce 
muncesc în instituțiile medicale, folosirea 
acestor posibilități și punerea lor în sluj
ba ocrotirii sănătății celor ce muncesc 
constituie o chestiune de cinste.

Docent N. KRILOV
șeful secției fizioterapie a Institu
tului Clinic Regional de Cerce

tări Științifice din Moscova „M, 
F. Vladimirski"

(Articol apărut în ziarul „Izvestia" din 
28 octombrie 1954. Text prescurtat).

Crimhilda Cristescu, pian din anul I me
diu, toți patru premiați ai concursului na
țional al tinerilor soliști din cadrul celui de 
al IV-lea Festival Mondial al Tineretului și 
Studenților de la București. Programul s-a 
încheiat cu partea l-a a Concertului pentru 
corn și pian de Glier executat de Paul Staicu, 
din anul IV mediu, laureat al concursului in
ternațional al celui de al IV-lea Festival Mon
dial al Tineretului și Studenților de la Bucu
rești.

La sfîrșitul programului, elevii au oferit 
maestrului Reinhold Glier frumoase buchete 
de flori. (Agerpres)

romîn cu tineretul sovietic"
seri de basme, recenzi' de cărți și șezători li
terare.

In cadrul adunărilor festive ce vor aven 
loc în toate centrele de regiune, raioane și 
orașe se vor ține conferințe cu tema „Priete
nia dintre poporul romîn și poporul sovietic", 
dună care vor urme programe artistice.

Tineri din regiunea București, prin organi
zațiile de bază U.T.M. și cercurile A.R.L.U.S., 
vor face schimburi de scrisori cu tineretul 
sovietic.

In aceeași zi, la Casa pionierilor din loca
litate, pionierii din Galați s-au întîlnit cu to
varășii Constantin Neniță, Gh. Adamache și 
alții care le-au vorbit despre lupta croită 
dusă de Partidul Comunist Romîn în anii de 
teroare burghezo-moșie.rească.

lui nostru de democrație populară în indus
trie, agricultură și în domeniul social-cultu
ral, precum și machete ele monumentelor de 
valoare din țara noastră.

De la deschidere, expoziția a fost vizitată 
de peste 6.000 de oameni ai muncii din ora
șul Iași.

Expoziția urmează a fi prezentată în prin
cipalele orașe din țara noastră.

Convocarea
Consiliului Mondial al Păcii

STOCKHOLM 1 (Agerpres). — TASS 
transmite: Secretariatul Comitetului Națio
nal suedez pentru apărarea păcii comunică : 

Consiliul Mondial al Păcii a hotărît să 
convoace între 18 și 23 noiembrie a.c. o Se
siune ordinară la Stockholm. Pe lîngă mem
brii Consiliului Mondial al Păcii, la lucră
rile sesiunii vor lua parte o serie de invi
tați. Se așteaptă ca la lucrările sesiunii să 
ta parte aproximativ 450 persoane.

După cum s-a hotărît la ședința Biroului 
Consiliului Mondial al Păcii, care a avut loc 
la 15 septembrie la Viena, prima problemă 
de pe ordinea de zi a sesiunii va fi proble
ma colaborării tuturor statelor europene la 
organizarea securității lor comune.--- Q---

Acordurile de la Londra 
și Paris sînt incompatibile 

cu slăbirea încordării 
internaționale

Declarația președintelui Consiliului 
Mondial al Păcii* 

Frederic Joliot-Curie
PARIS 1 (Agerpres). —> TASS transmite : 

Frederic Joliot-Curie, președintele Consiliu
lui Mondial al Păcii, a făcut o declarație în 
legătură cu acordurile de la Londra și Paris, 
cu privire la înarmarea Germaniei occiden
tale.

Uriașa primejdie pe care o reprezintă pen
tru menținerea păcii acordurile de la Londra 
și Paris, face imperios necesară o puternică 
mișcare a opiniei publice mondiale. Cetățe
nii țărilor direct interesate trebuie să acțio 
neze imediat, deoarece guvernele care au în
cheiat aceste acorduri încearcă să obțină ra
tificarea lor cît mal grabnică. Această grabă 
Se explică prin aceea că dacă opinia publi
că ar avea timpul necesar, ea ar putea să-și 
dea seama de pericolul pe oare-I constituie a- 
ceste acorduri și să le compare cu posibili
tățile pe care le deschid propunerile U.R.S.S.

Frederic Joliot-Curie subliniază că ratifi
carea acordurilor de la Londra și Paris de 
către parlamente ar însemna aprobarea poli
ticii de „pace armată", de creare de blocuri 
vrăjmașe, adică a politicii care nu poate de- 
cit să agraveze încordarea internațională și 
să mărească primejdia izbucnirii unui nou 
■război.

Totul, se spune ta continuare în declarație, 
se desfășoară în așa fel, ca și cum persoa
nele care au semnat aceste acorduri ar fi do
rit să agraveze încordarea internațională, în 
direcția cea mai periculoasă și aceasta — 
într-un moment cînd încordarea s-a micșorat 
considerabil. In prezent, nu mai există con
flicte armate; schimbul economic și cultural 
se dezvoltă; niciodată nu au fost atît de 
mari perspectivele realizării unui acord cu 
privire la dezarmare; tratatul cu privire ia 
„comunitatea defensivă europeană" a fost 
respins.

Dadă aceste acorduri ar fi în ce’.e din urmă 
ratificate, e’.e, la fel ca și tratatul cu privire 
la „comunitatea defensivă europeană", ar 
menține și accentua și mai mult scindarea 
Germaniei și a Europei. Ele ar amîna și în
greuna orice tratative eficiente cu U.R.S.S. 
în problema germană.

Perspectivele dezarmării ivite ca urmare 
a recentelor dezbateri din Organizația Na
țiunilor Unite, nu se pot împăca cu înarma
rea Republicii Federale Germane. înarmarea 
ei nu poate duce decît la intensificarea cursei 
înarmărilor. Dacă acordurile de la Londra și 
Paris ar fi ratificate, declară Freddric Joliot- 
Curie, ele ar reprezenta un mijloc pentru re
luarea operațiunilor militare de către foștii 
adopți , ai regimului hitleris't, oameni care 
poartă răspunderea pentru acest regim, de 
către acei care niciodată nu și-au ascuns in
tențiile de a porni în Europa o nouă crucia
dă și care, după cum a arătat istoria, nu pot 
fi ținuți în frîu cu ajutorul simplei obligații 
de a nu recurge la folosirea forței armate 
cuprinse în acorduri, C>a și după primul răz
boi mondial, toate eforturile puterilor occi
dentale au drept 6cop de a aduce la putere 
în Germania elementele cele mai războinice.

In încheiere, Frederic Joliot-Curie declară 
că în prezent există toate condițiile pentru:

— reglementarea problemei unificării Ger
maniei pe cale pașnică și democrată;

— organizarea unui sistem de securitate 
colectivă, la care să participe toate țările 
Europei fără nici o excepție, indiferent de 
regimul lor economic și social;

— dezarmarea generală; ,
— eliberarea omenirii de groaznica primej

die legată de folosirea armelor de extermi
nare în masă și îmbunătățirea considerabilă 
a condițiilor de viață ale poporului, datorită 
folosirii energiei atomice în scopuri pașnice.

--- •---
De la stațiunea în derivă 

„Polul Nord-3“ se comunică:
MOSCOVA 1 (Agerpres). — TASS trans

mite: De la stațiunea în derivă „Polul 
Nord-3“ se comunică :

„In tabăra stațiunii a aterizat un avion 
pilotat de Ivan Cerivîcinîi. In ciuda întuneri
cului. pilotul a reușit să aterizeze în bune 
condiții pe banchiză. Avionul a adus curajo
șilor cercetători ai Arcticii daruri cu prilejul 
sărbătoririi aniversării Marii Revoluții So
cialiste din Octombrie.

Pînă încă nu de mult, zborurile spre pol 
în condițiile nopții polare erau considerate ca 
fiind aproape cu desăvîrșire irealizabile.' Pînă 
în anul acesta n-au fost efectuate decît cite- 
va zboruri de felul acesta. Aviatorii de pe ca
lea maritimă principală a nordului, care dis
pun de mijloace tehnice perfecționate produse 
în U.R.S.S., au început în octombrie zboruri 
sistematice în noaptea polară peste pol la 
stațiunea în derivă. Tehnica aeronautică so
vietică asigură în deplină măsură precizia 
dirijării avionului și securitatea zborurilor.---•---

Succesul grevei docherilor 
din Londra

LONDRA 31 (Agerpres). — La 30 octom
brie, docherii greviști din Londra și docherii 
din alte șapte mari porturi engleze — Li
verpool, Manchester, Hull, Birkenhead, 
Southampton, Tilbury și Garston, care de
claraseră și el grevă în semn de solidari
tate cu tovarășii lor de muncă londonezi, 
au hotărît să înceteze greva care a durat 
timp de o lună și să reia lucrul la 1 notam- 
brie. Această hotărîre a fost luată după ce 
a fost satisfăcută principala revendicare a 
docherilor cu privire la anularea obligației 
de a presta ore suplimentare.

Condu.’ătorii greviștilor au declarat că 
greva va fi reluată în cazul cînd partlcl- 
patiții la grevă vor fi supuși unor pe.secu- 
ții pentru refuzul de a presta ore suplimen
tare.

Greva celor 8.000 muncitori de la șantie
rele navale din portul Londra, care a înce
put cu aproape două luni in urmă în semn 
de protest împotriva concedierii a cinci mun
citori, continuă.

Funeraliile lui Anatolii Nikolaevici Kuzmin
MOSCOVA 31 (Agerpres).-- TASS trans

mite : Comisia guvernamentală pentru orga
nizarea funeraliilor lut A. N. Kuzmin anunță 
că în noaptea 6pre 31 octombrie a avut loc 
incinerarea trapului neînsuflețit al lui 
Anatolii Nikolaevici Kuzmin, ministrul 
Siderurgiei al U.R.S.S.

Urna ou Cenușa lui Anatolii Nikolaevici a 
fost așezată în Sala Coloanelor a Casei Sin
dicatelor.

*
MOSCOVA 31 (Agerpres).— TASS trans

mite : O moarte prematură a răpit în plină 
dezvoltare a forțelor sale creatoare pe 
Anatolii Nikolaevici Kuzmin, fiu credincios 
ăl Partidului Comunist al Uniunii Sovietice, 
unul din organizatorii de seamă ai Industriei 
metalurgice, ministrul Siderurgiei a'l U.R.S.S.

30 octombrie... Sala Coloanelor a Casei 
Sindicatelor este în doliu. Pe un postament, 
printre flori și palmieri, este așezat sicriul 
ou trupul neînsuflețit al decedatului. Deasu
pra sicriului este coborît în bernă un mare 
drapel cernit. Lîngă postament se văd 
numeroase coroane de flori. Pe banda roșie 
a uneia din coroane se citește inscripția : 
„Tovarășului Kuzmin Anatolii Nikolaevici, 
organizator de seamă aii industriei metalur
gice, din partea Consiliului de Miniștri al 
'U.R.S.S. și a C.C. al P.C.U-S." Alături se 
află coroane de flori din partea rudelor și 
celor ăpropiațl decedatului, din partea Prezi
diului Sovietului Suprem al U.R.S.S., din 
partea Comitetului orășenesc Moscova al 
P.C.U.S., din partea Sovietului orășenesc 
Moscova) din partea Consiliului Central al 
Sindicatelor din U.R.S.S., din partea Comite
tului orășenesc Moscova al Komsomolului, 
din partea colegiului Ministerului Siderur
giei al U.R.S.S.

Din 5 în 5 minute se schimbă garda de 
onoare de la sicriul decedatului. Orele 17,40 
seara. In garda de onoare intră pe rînd tova
rășii : K. E. Voroșilov, L. M. Kaga-novici, 
G. M. Malenkov, V. M. Molotov, M. G. 
Pervuhin, M. Z. Saburov, N. M. Șvernik, 
M. A. Suslov, N. N. Șatalln. In Sala Coloa
nelor sosesc mereu noi delegații ale oameni
lor muncii. Ele depun coroane de flori din 
partea coleotivelor din întreprinderile unde 
a lucrat ca inginer în posturi de conducere 
A. N. Kuzmin.

...Orele 22. In Sala Coloanelor au rămas 
nudele și prietenii lui A. N. Kuzmin, membrii 
Comisiei guvernamentale pentru organizarea 
funeraliilor, miniștri, conducător) ai organi
zațiilor de partid și sovietice din Moscova. 
Sînt ultimele minute de rămas bun„„

★
MOSCOVA 1 (Agerpres). — TASS trans

mite : La 31 octombrie au avut loc la Mos
cova funeraliile lui A. N. Kuzmin, ministrul 
Siderurgie) ăl U.R.S.S. — unul din remar
cabilii organizatori ai Industriei metalur
gice din Uniunea Sovietică

Accesul oamenilor muncii în Sala Coloa
nelor din Casa Sindicatelor a început la ora

10. Aloi, în mijlociul coroanelor de flori, 
a fost așezată urna cu cenușa defunctului. 
Pentru a aduce ultimul salut eminentului 
conducător al industriei metalurgice, au Ve
nit la Moscova delegații „le întreprinderilor 
metalurgice din Magnitogorsk, Zaporojie, 
Dnepropetrovsk, Gorki, regiunea Moscova, 
mineri de la minele feroase din bazinul Kri- 
voi-Rog.

Din ultima gardă de onoare au făcut par
te N. S. Hrușciov, M. G. Pervuhin, A. A. 
Andreev, 1. F. Tevosian, membrii Comisiei 
guvernamentale pentru organizarea funera
liilor și miniștri.

Timp de patru ore nu a încetat șuvoiul de 
oameni, care au venit să aducă ultimul sa
lut Iul A. N. Kuzmin. La ora 14,30 urna a 
fost coborîtă de pe postament de membrii 
Comisiei guvernamentale pentru organiza
rea funeraliilor și scoasă din sală. Profund 
îndurerați, rudele și prietenii defunctului, 
membri ai C.C. al P.C'.U.S. și ai Guvernului 
Sovietic, activiști de partid și sovietici s-au 
îndreptat spre Piața Roșie, unde erau ali
niate unitățile militare cu steagurile în 
bernă.

Urna cu cenușa lui A. N. Kuzmin este 
așezată în fața Mausoleului Iul Lenin și 
Stalin. La tribuna Mausoleului urcă K. E. 
Voroșilov, L. M. Kaganovici, G. M. Malen
kov, A. I. Mikoian, V. M. Molotov, M. G. 
Pervuhin, M. Z. Saburov, N. S. Hrușciov, 
N. M, Șvernik, M. A. Suslov, N. N. Șatalln, 
V. A. Malîșev, I. F. Tevosian, precum și 
membrii Comisiei guvernamentale pentru 
organizarea funeraliilor.

M. G. Pervuhin a deschis mitingul de do
liu, consacrat memoriei lui A. N. Kuzmin. In 
numele Comitetului Central al P.C.U.S., 
Consiliului de Miniștri al U.R.S.S. și Pre
zidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S. a. 
luat cuvîntul I. F Tevosian, vicepreședinte 
al Consiliului de Miniștri al U.R.S.S , în 
numele oamenilor muncii din siderurgie a 
U.R.S.S. — A. G. Seremetiev, locțiitor al 
ministrului Siderurgie) al U.R.S.S. și în nu
mele oamenilor muncii din orașul și regiu
nea Moscova — M. A. IastfOv, președintele 
Comitetului Executiv al Sovietului de depu- 
tați ai oamenilor muncii din Moscova. Apoi, 
mitingul de doliu consacrat memoriei lui 
A. N. Kuzmin, ministrul Siderurgiei al 
U.R.S.S., se declară închis.

Tovarășii K. E. Voroșilov, L. M. Kagano
vici, G. M. Malenkov, A. I. Mikoian, V. M. 
Molotov, M. G. Pervuhin, M. Z. Saburov, N. 
S. Hrușciov, N. M. Șvernik, M. A. Suslov, N. 
N. Șatâlin și membrii Comisiei guvernamen
tale pentru organizarea funeraliilor au ridicat 
urna. Cortegiul funebru s-a îndreptat spre 
zidul Kremlinului. Urna cu cenușa lui A. 
N. Kuzmin a fost așezată într-o nișă care a 
fost acoperită cu o placă de marmoră.

Au răsunat trei salve de artilerie. A fost 
intonat Imnul de Stat al Uniunii Sovietice. 
Prin fața Mausoleului au defilat unități ale 
Armatei Sovietice.

Hofărîrile adoptate de Adunarea Populară Supremă 
a R. P. D. Coreene

PHENIAN 31 (Agerpres). — TASS trans
mite: După cum anunță postul de radio 
Phenian, cea de a 8-a sesiune a Adunării 
Populare Supreme a Republicii Populare 
Democrate Coreene, după ce a ascultat și 
a discutat reportul ministrului Afacerilor 
Externe, Nam Ir, cu privire la activitatea 
desfășurată de delegația guvernamentală a 
Republicii Populare Democrate Coreene la 
conferința de le Geneva în vederea regle
mentării pașnice a problemei coreene, a 
hotărît:

1. Să sprijine și să aprobe în întregime, 
recunoscindu-le ca juste, politica și activi
tatea practică a guvernului Republicii 
Populare Democrate Coreene în unificarea 
pașnică a patriei.

2. Guvernul republicii, bazat temeinic pe 
politica sa justă, va depune și de acum 
înainte toate eforturile și va continua să 
ducă o luptă perseverentă pentru realizarea 
cauzei mărețe a unificării pașnice șl a in
dependenței patriei, ceea ce constituie do
rința unanimă a întregului popor coreean.

3. Să adreseze în numele celei de a 8-a 
sesiuni a Adunării Populare Supreme a Re
publicii Populare Democrate Coreene un 
mesaj Adunării Naționale a Coreei de sud, 
partidelor politice și organizațiilor de masă, 
fruntașilor politici ai diferitelor pături ata 
populației și întregului popor al Coreei de 
sud, în scopul rezolvării pașnice a proble
mei coreene de către coreenii înșiși și a 
grăbirii unificării pașnice și realizării inde
pendenței țării noastre, ceea ce constituie 
dorința unanimă a întregului popor coreean.

In mesaj se arată ta continuare că cea 
de a 8-a sesiune a Adunării Populare Su
preme a Republicii Populare Democrate Co
reene, exprimînd voința întregului popor 
coreean, oare tinde spre unificarea pașnică 
cît mai grabnică a patriei, adresează urmă
toarele propuneri :

1. In vederea discutării problemei unifi
cării pașnice a patriei în cursul anului 1955, 
să se convoace Ia Phenian sau Seul o con
ferință comună la care să participe repre
zentanți ai partidelor politice, ai organizații
lor de masă și ai diferitelor pături ale 
populației din Coreea de nord și de sud sau 
o sesiune unită a Adunării Populare Su
preme a Republicii Populare Democrate Co
reene și a Adunării Naționale a Republicii 
Coreea.

2. Să se convoace în februarie 1955 la 
Panmunjon sau Kaisung o conferință la 
care sa participe reprezentanții Coreei de

nord și de sud în vederea discutării pro
blemei cu privire lâ convocarea conferinței 
sau sesiunii sus-menționâte și a probleme
lor privind stabilirea unui schimb economic 
și cultural, a probleme] comerțului, circu
lației și schimbului de corespondență dintrd 
Coreea de nord și de sud.

3. In vederea elaborării măsurilor pen
tru unificarea pașnică a patriei, toate par
tidele politice, organizațiile de masă și mi- 
litanții patrioți ai tuturor păturilor 
populației din Coreea de nord șl de sud 
trebuie să aibă legături reciproce, să so 
bucure de libertatea circulației și de întil- 
niri reciproce, iar autoritățile din Coreea 
de nord și de sud trebuie să ie asigure li
bertatea de activitate pe întreg teritoriul 
țării.

Sîntem convinși că întregul popor co
reean va sprijini și va aproba acest mesaj 
și, zădărnicind cu pricepere orice planuri 
care împiedică năzuința noastră unanimă de 
a rezolva noi înșine problema coreeană pe 
cale pașnică, se va ridica la luptă pentru 
realizarea în practică a acestui mesaj.

*
PHENIAN 1 (Agerpres). — TASS trans

mite : Le 30 octombrie e avut loc șe
dința de închidere a cele) de a 8-a sesiuni 
a Adunării Populare Supreme a R.P.D. Co-< 
reene.

Deputății au ascultat raportul prezentai 
de Hon Men Hi, vicepreședinte aii Cabine
tului de Miniștri, asupra proiectului de 
lege cu privire te structura organelor locale 
ale puterii. Legea care a fost adoptată 
stabilește precis competente organelor lo
cale ale puterii șl e organelor lor executive, 
precum și ordinea de activitate. Organele 
locale ale puterii capătă numele de Adu
nări Populare, iar organele executive — Co
mitete Populare.

Sesiunea a adoptat propunerea privitoare 
ta prelungirea mandatelor deputaților de la 
trei ta patru ani.

In ședință a fost adoptată în unanimitate 
moțiunea celei de a S-a sesiuni a Adunării 
Populare Supreme a R.P.D. Coreene.

Sesiunea a adoptat de asemenea legea cu 
privire la împărțirea provinciei Vhanhe în 
două provincii — Vhanhe de nord și Vhanhe 
de sud și cu privire la constituirea noii 
provincii Lagan.

Deputății eu adoptat în unanimitate de
cretele Prezidiului Adunării Populare Su
preme și modificările aduse Constituției.

Schimbări în guvernul R. P, Ungare
BUDAPESTA 1 (Agerpres). — M.T.l. 

transmite : Prezidiul Republicii Populare Un
gare, în urma propunerii Prezidiului Fron
tului Popular Patriotic, a eliberat pe And.râs 
Hegedus, prim-vicepreședinte al Consiliului 
de Miniștri, din funcția de ministru al Agri
culturii, iar pe Istvan Hidas din funcția de 
ministru al Industriei Chimice Și Energeti
ce, numindu-l vicepreședinte al Consiliului 
de Miniștri. Prezidiul Republicii Populare 
Ungare a numit pe Bela Szalay, ministru al 
Industriei Ușoare, eliberîcdu-1 din funcția de 
președinte al Direcției de Stat a Planificării. 
Prezidiul a numit pe Arpad Kiss ministru 
al Industriei Chimice și Energetice, elibertn- 
du-1 din funcția de ministru al Industriei U-

șoaire. Ferenc Erdei a fost eliberat din func
ția de ministru al Justiției și a fost numit 
ministru al Agriculturii, iar Erik Molnăr 
a fost numit ministru al Justiției fiind eli
berat din funcția de președinte al Tribuna
lului Suprem. Gyorgy Pogacsas a fost nu
mit ministru al Gospodăriilor de Stat, Andor 
Bekei — președinte al Direcției de Stal a 
Planificării, iar Jozsef Domokos — preșe
dinte al Tribunalului Suprem al Republicii 
Populare Ungare.

Prezidiuil R. P. Ungare a dat un decret 
prin care se înființează Ministerul Gospodă
riilor de Stat și Direcția generală a gospo
dăriei forestiere a Ungariei.



In Franța s-a desfășurat 
„Ziua națională de luptă 

împotriva înarmării Germaniei 
t occidentale și pentru pace“

PARIS 1 (Agerpres). — TASS transmite: 
Din inițiativa comitetului național al păcii, 
la 31 octombrie a fost organizată în întrea
ga Franță ..Ziua națională de luptă împo
triva înarmării Germaniei occidentale și 
pentru pace". Această zi a fost precedată 
de pregătiri intense în cadrul cărora au fost 
strîmse semnături pe petiții și rezoluții de 
protest împotriva militarizării Germaniei oc
cidentale și împotriva acordurilor de la Lon
dra și Paris,

La 31 octombrie mii de delegații ale oa
menilor muncii au vizitat pe reprezentanții 
autorităților locale, inmlnindu-le aceste do
cumente de protest.

Comitetul din Paris pentru organizarea 
,,Zilei naționale de luptă" a primit sute de 
delegații ale locuitorilor din Paris. In ora
șul Lyon petițiile au fost semnate de 25.000 
persoane. Primarul orașului Le Havre, radi
calul Abadie, și ajutorul său au primit la 31 
octombrie pe conducători! Comitetului local 
pentru organizarea „Zilei naționale, de lup
tă", care le-au înmînat zeci de petiții și re
zoluții de protest împotriva încheierii acor
durilor de la Londra și Paris pentru a fi 
remise președintelui Consiliului de Miniștri, 
Mendes-France.

La 31 octombrie a avut loc la Strassbourg 
o întîlnire a reprezentanților feroviarilor din 
Marsilia și o delegație a feroviarilor din o- 
rașul Kiel (Germania occidentală). Fero
viarii germani au arătat că în Germania oc
cidentală împotriva • încheierii tratatelor de 
la Londra și Paris s-au pronunțat numeroase 
sindicate care întrunesc în rîndurile lor 6 
milioane de oameni ai muncii.

--- •---
Rodul unei politici care nu e de 
natură să trezească entuziasmul 

popular
Agenția France Presse despre alegerile 

care au loc azi în S.U.A.
WASHINGTON I (Agerpres). — Astăzi 

du loc în Statele Unite alegerile pentru Con
gres. In legătură cu acest eveniment, agenția 
France Presse transmite un comentar asupra 
condițiilor generale și a atmosferei în care 
se desfășoară alegerile.

„Campania electorală, spune comentato
rul, s-a arătat de la început defavorabilă 
republicanilor... Aceasta este rodul unei po
litici care nu a fost deloc de natură să 
trezească entuziasmul popular". Șefii parti
dului republican și-au dat seama de aceasta 
și îngrijorarea lor a crescut și mai mult în 
urma rezultatelor alegerilor d:n statele 
Maine și Alaska, unde candidații republi
cani au suferit înfrîngeri răsunătoare.

In tot timpul campaniei electorale, arată 
comentatorul, democrații au speculat pro
blema șomajului care crește în regiunile 
Industriale, nemulțumirile fermierilor, politica 
fiscală a republicanilor care favorizează ma
rele business în detrimentul cetățeanului de 
rînd. Criticile aduse de democrați republica
nilor pot fi reduse la două puncte principale: 
„Pe plan intern republicanii nu au realizat 
nimic, iar pe plan extern au provocat o 
considerabilă scădere a prestigiului Statelor 
Unite”.

„Cum va reacționa oare alegătorul ameri
can la 2 noiembrie? — se întreabă comenta
torul. Un lucru este sigur: publicul continuă 
să rămînă indiferent. De pe acum se apre
ciază că d’n totalul de peste 100.000.000 ale
gători, numai circa 45.000.000 americani ’se 
.vor prezenta în fața urnelor".

--- •---
In cîteva rînduri

• Luna Prieteniei Romîno-Sovietice a pri
lejuit organizarea în cluburile și casele de 
cultură din Leningrad a unei serii de reuniuni 
— întilniri intre locuitorii Leningradului și 
studenfii din Republica Populară Romînă 
care învafă în instituțiile de învă(ămtnt su
perior din Leningrad. La 30 octombrie, sute 
de tineri și tinere au umplut sala împodobi
tă sărbătorește a casei de cultură Viborg. A 
fost prezentat un referat pe tema „Prietenia 
tineretului sovietic cu tineretul progresist al 
lumii". După aceasta, Eugen Deatcu, se
cretarul Comitetului orășenesc al cercului 
studenților romîni de la Leningrad, a adre
sat asistenfei cuvinte de salut.

O Conducerea Uniunii democrate a femei
lor germane a adresat ambasadei U.R.S.S. 
în Republica Democrată Germană o scrisoa
re în care în numele tuturor membrelor 
Uniunii democrate a femeilor germane și al 
tuturor femeilor și mamelor germane iubi
toare de pace mulțumește guvernului sovie
tic pentru noua inițiativă pașnică pe calea 
rezolvării problemei germane.

o La 29 octombrie, în sala „Mutuality 
din Paris a avut loc o mare adunare care 
s-a desfășurat sub semnul luptei pentru sta
bilirea unor relații economice și culturale 
între Fran(a și Republica Democrată Viet
nam. La adunare au participat numeroși 
reprezentanți ai viefii publice din Franța, 
printre care cunoscutul scriitor francez 
Jean-Paul Sartre, deputatul comunist Arthur 
Giovoni, Claude Bourdet, membru în Comi
tetul redac/ional al revistei „France Obser- 
vateur", Jean-Marie Domenach, redactorul 
șef al revistei „L’Esprit".

© La Pekin a început construirea primei 
uzine din China de piese de automobile U- 
zina va furniza piese uzinei de automobile 
în curs de construcție care va fi prima uzină 
de automobile din China. Au și început lu
crările pentru săparea gropii de fundafie.

© Vorbind la 29 octombrie în cadrul pro
gramului de televiziune al Societății de ra- 
d'odifuziune britanice, fostul ministru al 
Finanțelor din guvernul laburist, Hugh Dal
ton, a condamnat cu asprime planurile de 
relnarmare a Germaniei. Dalton a declarat 
că puterile occidentale trebuie să tindă spre 
tratative cu Uniunea Sovietică pentru a în
cerca să rezolve problema germană pe cale 
pașnică.

• Associated Press anunță că Ramon Grau 
San Martin, singurul contracandidat al ac
tualului dictator al Cubei. Batista, la alege
rile prezidențiale din 1 noiembrie, și-a re
tras candidatura Grau, care era candidatul 
„partidului revoluționar cuban" a declarat la 
o conferință de presă că evenimentele din ul
timele zile l-au convins că se pregătește „cea 
mai mare fraudă electorală din istoria Cu
bei" Grau a cerut alegătorilor să se abțină 
de la vot

9 Agenția France Presse anunță că șahul 
Iranului a respins cererea de grațiere a fos
tului ministru de externe în guvernul Mos- 
sadîk. Hossein Fatemi. condamnat la moarte 
de către un tribunal militar iranian.

O La Curtea Supremă a Republicii Demo
crate Germane a început la 1 noiembrie pro
cesul unei bande de soioni din organizația 
teroristă condusă de fostul general hitlerist 
Gehlen. Inculpata, care acționau în intere
sele serviciilor de spionaj americane, au să- 
vîrșit în R D Germană numeroase acțiuni 
de spionaj și diversiune
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„1. V. Stalin".

Sosirea d-rului Petru Groza la Ulan Bator SPORT
PEKIN 1 (Agerpres). — China Nouă 

transmite : Din Ulan Bator se anunță că la 
30 octombrie, dr. Petru Groza, președintele 
Prezidiului Marii Adunări Naționale a Repu
blicii Populare Romine, în drum spre patrie 
a sosit în capitala R. P. Mongole.

La aeroport, dr. Petru Groza a fost în- 
tîmplnat de I. Sambu, președintele Prezidiu
lui Marelui Hurel Popular, L. Țende, vice
președinte al Consiliului de Miniștri al R. 
P. Mongole; Lhamsurum, secretar general 
al Comitetului Centra! al Partidului Popu
lar-Revoluționar Mongol ; T. Janclv, ministru 
a! Afacerilor Interne. Idamjab, locțiitor al

Impresiile conducătorilor Partidului Comunist Chinez 
care au vizitat Expoziția U.R.S.S. din China

PEKIN 31 (Agerpres). — China Nouă 
transmite: Pînâ acum Expoziția realizări
lor economice și culturale ale Uniunii So
vietice, deschisă la Pekin, a fost vizitată de 
peste 1.300.000 persoane.

La 25 octombrie, expoziția a fost vizitată 
de conducătorii Partidului Comunist Chinez 
— tovarășii Mao Țze-dun, Llu Șao-ițl, Ciu 
En-lai, Ciu De, Cen Iun, Lin Bo-țiui, Dun 
Bi-u, Pin De-huai, Pin Cen, Den Siao-pin.

După ce au vizitat expoziția, conducătorii 
Partidului Comunist Chinez au notat urmă
toarele în cartea de impresii:

„Vizitarea Expoziției realizărilor economi
ce și culturale ale Uniunii Sovietice ne-a 
produs o mare bucurie și satisfacție. Expozi
ția înfățișează în mod grăitor și convingă
tor creșterea impetuoasă a industriei și agri
culturii sovietice, nivelul înalt al dezvoltării 
științei și tehnicii sovietice, înflorirea învă- 
țămîntului, culturii și artei în Uniunea So
vietică viața fericită a poporului sovietic. 
Expoziția constituie de asemenea o dovadă 
grăitoare a activității nelimitate și inițiati
vei creatoare desfășurate de poporul sovie
tic în munca sa, o dovadă a solidarității și 
unității Partidului Comunist al Uniunii So
vietice, Guvernului Sovietic șl tuturor po
poarelor Uniunii Sovietice, o dovadă a con
ducerii juste a Comitetului Central al Par

Congresul britanic 
pentru apărarea securității internaționale

LONDRA 1 (Agerpres). — TASS trans
mite: La 31 octombrie s-a deschis la Lon
dra Congresul britanic pentru apărarea secu
rității internaționale. La lucrările Congre
sului participă reprezentanți ai dferltelor 
organizații politice, obștești, culturale și re
ligioase.

Deschizînd Congresul, Gordon Shaffer, 
care îl prezidează, l-a caracterizat ca „cel 
mai larg și mai reprezentativ" congres al 
partizanilor păcii din Istoria mișcării pentru 
apărarea păcii din Anglia. Anallzînd actuala 
situație internațională, Shaffer a subliniat 
că lisînmaniștii și ciankaișiștii, primind or
dine din afară, încearcă să submineze pacea 
care a fost restabilită în Extremul Orient. 
In Europa, în pofida rezistenței popoarelor, 
se înfăptuiește planul american de reconsti
tuire a mașinii de război hitleriste în Ger
mania occidentală. „Noi — a spus Shaffer— 
nu vrem să obținem doar o simplă opozi[!e 
față de politica care duce la război ; noi 
slntem ferm hotărîți să obținem promovarea 
unei politici care să asigure pacea. Iată 
pentru ce am convocat Congresul pentru a- 
părarea securității internaționale".

In încheiere, Shaffer a declarat: „Noi pu
tem mobiliza forțele care să ceară guvernu
lui nostru promovarea unei politici de inter
zicere a armei atomice și de încheiere a 
unui acord cu privire la dezarmare. Noi 
putem să silim pe membrii parlamentului să 
voteze împotriva ratificării acordului de la 
Londra și să insiste pentru noi tratative In 
problema germană".

John Elton, președintele Comitetului en
glez de coordonare al partizanilor rezolvării 
pașnice a problemei germane, a arătat că 
drumul spre rezolvarea problemei germane 
și restabilirea păcii în' Europa este deschis 
de propunerile Uniunii Sovietice cuprinse în 
nota sa din 23 octombrie.

Cunoscutul savant atomist englez Burph 
a subliniat în cuvîntarea sa că speranțele 
popoarelor lumii în preîntîmpinarea războiu

Salutul Comitetului sovietic pentru apărarea păcii
MOSCOVA 31 (Agerpres). — TASS
Comitetul sovietic pentru apărarea păcii a 

adresat Comitetului englez pentru apărarea 
păcii o telegramă în care se spune :

Poporul sovietic apreciază mult participa
rea neobosită a luptătorilor englezi pentru 
pace la străduințele îndreptate spre rezol
varea problemei comune care fră.mîntă 
astăzi întreaga omenire — cea a asigurării 

Vizita lui Adenauer în S. U. A.

— O. K! Liber 1 Sînteți american sută la sută I
desen de GH. CHIRI AC

ministrului Afacerilor Externe șl Baga, pre
ședintele Comitetului executiv al Micului 
HuraL orășenesc din Ulan Bator.

Pe aeroport se aflau de asemenea V. I. 
Pisarev, ambasadorul U.R.S.S. în R. P. Mon
golă ; He Im, ambasadorul R. P. Chineze, și 
Hon Don Cer, ambasadorul! R. P. D. Coree
ne, acreditați la Ulan Bator.

Sosind la Ulan Bator, dr. Petru Groza 
a adresat următorul mesaj președintelui R.P. 
Chineze, Mao Țze-dun :

„Plecînd din patria marelui popor chinez, 
permiteți-mi să vă adresez din nou mulțu
mirile mele sincere".

tidului Comunist al Uniunii Sovietice. Sîn- 
tem mîndri de a avea un aliat atît de pu
ternic. Puterea Uniunii Sovietice constituie 
o condiție importantă pentru avîntul gene
ral al economiei și culturii țărilor ’agărului 
păcii și democrației, un factor important în 
lupta pentru pace în întreaga lume și pen
tru progresul omenirii.

Realizările strălucite ale construcției eco
nomice și culturale ale U.R.S.S. sttrnesc 
entuziasmul fără seamăn al poporului chi
nez în construirea socialismului și constitu
ie un exemplu minunat pentru el. Guvernul 
Sovietic și poporul sovietic ne acordă zi de 
zl un ajutor uriaș șl multilateral în cons
trucția noastră. Acest ajutor a crescut și 
mai mult în urma recentelor tratative sovie- 
to-chineze. Expoziția realizărilor ecrnomice 
șl culturale ale Uniunii Sovietice este de a- 
semenea o manifestare a ajutorului pe care 
Uniunea Sovietică îl acordă din toată ini
ma țării noastre.

In numele întregului ■ popor chinez expri
măm recunoștința noastră pentru această 
prietenie frățească. •

Mao Țze-dun, Liu Șao-ți, Ciu En-!aî, 
Ciu De, Cen Iun, Lin Bo-țiui, Dun 
Bi-u, Pin De-huai, Pin Cen, Den Siao- 
pin.

25 octombrie 1954"

lui atomic cresc zl de zi. El a arătat că 
numai datorită poziției Uniunii Sovietice la 
O.N.U., acordul asupra interzicerii armelor 
atomice și reducerii înarmărilor a devenit 
mai posibil ca orieînd.

Preotul Dryn Thomas, care a luat cuvîn- 
tul ca delegat al Consiliului pentru apărarea 
păcii din cartierul Wandsworth (Londra), a 
derlarat că popoarele Germaniei și Franței 
nu doresc reconstituirea mașinii de război 
hitleriste și că ele sînt îndreptățite să con
teze pe sprijinul poporului englez.

★
LONDRA 1 (Agerpres). — TASS trans

mite : In ședința din după amiaza zilei de 
31 octombrie delegații Congresului britanic 
pentru apărarea securității internaționale au 
continuat să discute problemele reglementă
rii pașnice și au adoptat o serie de hotărîri, 
menite să activizeze în Anglia lupta pentru 
pace.

Rezoluția în problema germană cheamă 
pe toți partizanii păcii să ceară membrilor 
parlamentelor din țările lor să ia atitudine 
și să voteze împotriva acordului celor nouă 
state cu privire la înarmarea Germaniei oc
cidentale și să ceară reluarea imediată a 
tratativelor între cele patru puteri în proble
ma germană pentru a asigura Germaniei un 
viitor pașnic.

In declarația cu privire la problema men
ținerii păcii, care a fost adoptată în unani
mitate în aplauzele delegaților, este salutată 
chemarea Consiliului Mondial al Păcii de a 
se desfășura pe scară largă o nouă cam
panie și de a se convoca în anul 1955 o adu
nare generală a reprezentanților forțelor pă
cii din toate țările.

Făcînd bilanțul lucrărilor Congresului, Wil
liam Wainwright, secretar al Comitetului en
glez penlru apărarea păcii, a declarat că 
Congresul a constituit încă un eveniment 
important în lupta pentru pace în Anglia și 
a chemat la luptă activă pentru înfăptuirea 
hotărîrilor Congresului.

securității adevărate pentru toate țările 
mari și mici.

Vă urăm, dragi prieteni, se s.pune în con
tinuare în telegramă, succese deosebite în 
eforturile voastre nobile de a îndeplini ma
rile sarcini ce stau în fața Congresului în 
lupta pentru triumful cauzei securității 
popoarelor.

Trăiască pacea între toate popoarele I"

Poporul japonez dorește 
stabilirea de relații normale

cu Uniunea Sovietică 
și R. P. Chineză

ȘANHAI 31 (Agerpres). — TASS trans
mite : Timp de aproape o lună China a fost 
vizitată de o delegație de membri ai parla
mentului japonez și o delegație de oameni 
ai științei și culturii.

Recent, membrii parlamentului japonez și 
membrii delegației de oameni ai științei și 
culturii s-au întors în patrie. Opinia publi
că japoneză manifestă un viu interes față 
de vizita delegaților în Republica Populară 
Chineză, față de cele relatate de ei despre 
China nouă, despre ospitalitatea poporului 
chinez, despre succesele sale în muncă și 
profunda sa dragoste de pace. Vizitei de- 
•egațiilor japoneze în China îi sînt consa
crate articole de ziare și emisiuni de radio.

Intr-o declarație comună a delegației 
membrilor parlamentului, făcută în numele 
celor șapte fracțiuni parlamentare pe care 
le reprezintă — de la partidul liberal, aflat 
la putere, pînă la cel comunist — se spune 
printre altele: Noi confirmăm că masele 
populare din China construiesc cu succes, 
sub conducerea președintelui Mio Țze-dun, 
un stat nou și că în interesul păcii generale, 
ele doresc fierbinte stabilirea unor relații de 
prietenie cu statul nostru. Delegația noastră 
dorește reglementarea cît mai grabnică a 
relațiilor diplomatice și soluționarea tuturor 
problemelor nereglementate dintre Japonia, 
și China.

Năzuința spre normalizarea relațiilor cu 
China și U.R.S S. stîrnește ecouri tot mai 
largi și găsește sprijin în Japonia.

lată de pildă ce scrie ziarul „Hokkaido 
Simbun”, care apare la Hokkaido — una din 
cele mai mari insule japoneze: „La întoar
cerea ei în Japonia, delegația parlamentară 
care a vizitat China: a dat publicității o de
clarație comună în care se spune că pentru 
stabilirea păcii în Asia și în lumea întreagă 
trebuie reglementate cît mai repede relațiile 
dintre Japonia și China și trebuie rezolvate 
numeroasele probleme, care există între a- 
ceste două țări.

Credem că majoritatea poporului va spri
jini cu bucurie această declarație. Aborclînd 
în mod just problema, trebuie arătat că mo
tivele care împiedică restabilirea relațiilor 
diplomatice între Japonia și China comunis
tă, între Japonia și Uniunea Sovietică trebuie 
căutate de partea japoneză”.

Ziarul subliniază marea importanță a re
centei declarații comune a R.P. Chineze și 
U.R.S.S. cu privire lai relațiile cu Japonia.

„Hokkaido Simbun" critică declarațiile re
prezentanților cercurilor guvernante, care, 
după cum se exprimă ziarul, caută „să frî- 
neze în fel și chip străduința poporului ja
ponez de a restabili relațiile cu China și 
Uniunea Sovietică".

★
PEKIN 31 (Agerpres). — China Nouă 

transmite :
In cadrul unei reuniuni care a avut loc 

la 28 octombrie la Tokio, la care au asistat 
reprezentanți ai cercurilor de afaceri, ai in
telectualilor, fruntași politici precum șl re
prezentanți ai organizațiilor pentru apărarea 
păcii s-a adoptat o hotărîre cu privire la 
organizarea pe întreaga Japonie a u.nei cam
panii pentru stabilirea de relații diplomatice 
normale cu Republica Populară Chineză, șl 
Uniunea Sovietică. In acest scop a fost 
creat un consiliu national.--- •---

Planurile reacțiunii 
din Indonezia se lovesc 
de rezistența poporului

DJAKARTA 31 (Agerpres). — Ziarele din 
30 octombrie publică declarația conducerii 
partidului Mașumi, care conține atacuri ve
hemente la adresa guvernului In declarație 
se cere ca președintele republicii să dizolve 
guvernul. Sastroamidjojo șl să formeze un 
nou Cabinet de Miniștri. Intrigile reacțîu- 
nii stîrnesc proteste hotărîte în rîndul opi
niei publice indoneziene.

Ziarul „Sulu Indonezia", referindu-se in
tr-un articol de fond la intrigile Iu, Mașu
mi, scrie: Guvernul Sastroamidjojo duce o 
politică independentă activă șl de aceea el 
este sprijinit de popor. Opoziția acuză gu
vernul că este sprijinit de partidul comunist, 
dar ce este rău în aceasta ? Tocmai aceasta 
este o dovadă a forței acestui Cabinet de 
Miniștri. Opoziția acuză guvernul că sta
bilește legături cu țările democratice, „dar 
stabilirea relațiilor diplomatice cu Pekinul 
și Moscova, acordul comercial încheiat re
cent cu Republica Populară Chineză sînt 
foarte avantajoase Indoneziei".

Ziarul îndeamnă guvernul să întărească 
continuu prietenia cu toate țările și să ia 
măsuri democratice în țară.

Ziarul „Harian Rakjat" arată într-un arti
col de fond că reacțiunea în frunte cu par
tidul Mașumi „tinde sore putere cu ajuto
rul puterilor străme". Ziarul demască legă
turile partidului Mașumi cu americanii, im
perialiștii olandezi șl agenții gomindaniști 
„care caută să lichideze republica. O criză 
guvernamentală în momentul de față ar în
semna un ajutor dat dușmanului. Mașumi 
tinde spre putere pentru a vinde Indonezia 
Statelor Unite, pentru a o include în 
S.E.A.T.O, și a reprima toate elementele de
mocratice ale poporului".

In încheiere ziarul „Harian Rakjat" îșl 
exprimă convingerea că planurile reacțiunii 
vor fi zădărnicite

★
DJAKARTA 31 (Agerpres).— China Nouă 

transmite: Luind cuvîntul în cadrul unui 
miting de masă care a avut loc la 27 octom
brie la Medan, ministrul Informațiilor al 
Indoneziei, Tobing, a declarat că guvernul 
indonezian a primit pînă în prezent peste 
700 de scrisori și telegrame din toate păr
țile țării, prin care populația îșl exprimă 
aprobarea și acordă tot sprijinul cabinetului 
indonezian.

Tobing a adăugat că guvernul Indonezian 
a fost alcătuit pe 'baza programului politic 
adoptat d? către parlament cu 122 voturi 
pentru și 34 contra și că acest program nu 
a suferit schimbări.

----- ©------

„Ziua țăranului" în Italia
ROMA 1 (Agerpres). — TASS transmite: 

La 31 octombrie a avut loc în întreaga Ita
lie „Ziua țăranului", care de acum înainte 
va fi organizată în fiecare an din inipativa 
Confederației Generale a Muncii din Italia 
la 3! octombrie — ziua aniversării eveni
mentelor sângeroase din provincia Catanzaro, 
unde poliția a ucis trei muncitori agricoli 
care au pus stăpinire pe pămînturi moșierești 
lăsate în paragină.

La Melissa unde acum rinei ani au avut 
loc aceste evenimente, a fost organizat un 
miting la care au luat parte mii de țărani 
veniți din împrejurimi. In cadrul mitingului 
a luat cuvîntp! Giuseppe Di Vittorio, secre
tar general al Confederației Generale a 
Muncii din Italia.

La mitingul din Andria (provincia Bari) a 
luat cuvîntul Luigi Longo, secretar general 
adjunct al Partidului Comunist Italian

Competiția ciclistă de fond .Cupa 7 Noiembrie"
Duminică a început competiția ciclistă de 

fond ,,Cupa 7 Noiembrie” la care participă 
cei mai buni cicliști din țară.

Prima etapă s-a disputat pe traseul Bucu- 
rești-Giurgiu-București (112 km.) și a rost 
cîștigată de Marin Niculescu (Flamura Ro
șie) care a întrecut la sprintul final pe C. 
Șandru și N. Vasilescu. învingătorul a par
curs 112 km. în 2 h 58’16”, rea'.izînd o medie 
orară de 37,760 km. In același timp cu Ma- 
rin Niculescu a sosit un pluton de 23 aler
gători printre care se mai aflau C. Istrate 
(Progresul), Niță Eitimie (Metalul), I. Hora 
(C.C.A.), St. Stefu (Dinamo).

★
Etapa a doua a competiției cicliste „Cu

pa 7 Noiembrie", disputată ieri pe distan
ța București — Alexandria și retur (162 km) 
a oferit o întrecere pasionantă, de la înce
putul și pînă la sfîrșltul cursei.

Cei 51 de alergători au luat startul din 
dreptul kilometrului 7 al șoselei București 
— Alexandria. De la început, cicliștii ru
lează puternic. După numai cîțiva kilome
tri, în comuna Bragadiru, G. Moiceanu țîș- 
nește din plutonul compact. Imediat se ală
tură de el C. Șandru și I. Hora și toți trei 
reușesc să ia un avans apreciabil față de 
grosul plutonului. Ei intră primii în Alexan
dria, urmați după aproape un minut de cei

Alpiniștii romîni învingători
SINAIA (Agerpres). — Duminică a luat 

sfîrșlt întîlnirea internațională de alpinism 
dintre echipele reprezentative ale R.P.R. și 
R. Cehoslovace.
■ întrecerile au avut loc pe traseul frontal 
și central din regiunea Horoabelor (munții 
Bucegi). Victoria a revenit alpiniștilor romîni 
care au arătat că sînt bine pregătiți și 
posedă o tehnică superioiară. Cel mai bun 
rezultat a fost obținut pe traseul din Tur
nul Seciului de alpiniștii romîni G. Udrea, 
A. Eremia și P. Fazekaș, cu 14’43” (cel mai 
bun timp realizat pînă acum pe acest tra

Finalele campionatului republican de cros 
„Să înfîmpinăm 7 Noiembrie"

Duminică s-au desfășurat pe stadionul 
Tineretului din Capitală. într-un cadru fes
tiv, finalele campionatului republican da 
cros pe echipe „Să întîmpinăm 7 Noiembrie".

Finalele au fost urmărite de un mare nu
măr de spectatori,, care au aplaudat cu căl
dură pe învingători și pe cei care au avut 
comportări deosebite în cadrul ultimei etape.

Cu mare in’eres au așteptat spectatorii 
desfășurarea fina'ei probei de seniori. Cele 
mai valoroase ech’pe de cros din țară și-au 
disputat titlul de campioană a R.P.R. pe un 
traseu în lungime de 8000 m. Victoria fi

Campionatul categoriei A de fotbal
Duminică s-au întîlnit pe Stadionul Re

publicii din Căpltală două echipe cu situații 
diametral opuse în clasamentul categoriei 
A de fotbal : C.C.A. și Progresul Oradea.

Trebuie spus de la bun început că întîl
nirea dintre aceste două formații, care 6-a 
terminat cu victoria echipei bucureștene la 
scorul de 1—0, a fost pasionantă de la pri
mul pînă la ultimul minut. Aceasta, datorită, 
în primul rînd, jocului desfășurat de echipa 
Progresul Oradea.

Formația orădeană a prestat un joc teh
nic, bine orientat, tactic și rapid, reușind să 
domine cu autoritate majoritatea timpului. 
Cu toate acestea nu a reușit să-și apropia 
victoria datorită lipsei de precizie în șut 
a unor ațacanți și focmei bune a apărării 
echipei C.C.A.

Singurul punct al partidei a fost înscris

Fotbaliștii și hocheișlii sovietici învingători
BEIRUT (Agerpres) TASS transmite ;
Echipa sovietică de fotbal „Torpedo” Mos

cova și-a început turneul în Liban. La 31 
octombrie, fotbaliștii sovietici au jucat la 
Beirut cu o selecționată a organizației spor
tive a tineretului din Liban. „Torpedo" Mos
cova a obținut victoria cu scorul de 5—1.

★
PRAGA (Agerpres). TASS transmite: La 

31 octombrie a avut loc la Praga întîlnirea 
internațională de fotbal dintre echipa „Zenit" 
Leningrad și puternica echipă „Spartak" So-

Dinamo București a învins Dynamo Praga la rugbi
Echipa de rugbi Dynamo Praga a susți

nut duminică pe stadionul Republicii al doi
lea joc de la sosirea în țara noastră. Rug- 
biștii cehoslovaci au întîlnit echipa Dinamo 
București. Echipa bucureșteană a terminat 
învingătoare cu scorul de 14-3 (3-0),

Turneul internațional de șah de la Belgrad
BELGRAD (Agerpres). — TASS trans

mite : La 30 octombrie, în cadrul turneului 
internațional de șah de la Belgrad, s-au ju
cat partidele întrerupte din ronda 8-a.

Petrosian, care avea un pion trecut în 
partida eu Milici, și-a realizat cu ușurință 
avantajul său și la mutarea 50 șahistul iu
goslav s-a recunoscut învins.

Djurasevici a cîștigat la Pire și Gligorici 
la Joppen. După 8 runde, în fruntea clasa
mentului a trecut marele maestru sovietic 
Tigran Petrosian care a întrunit 6*/s puncte.

ș t
• In cadrul unui concurs de natație care 

a avut loc duminică la bazinul acoperit Flo- 
reasca în cinstea zilei de 7 Noiembrie, maes
trul sportului Felix Heitz (C.C.A.) a stabi
lit un nou record republican în proba de 
100 m. bras. El a acoperit distanța în timpul 
de 1’ 16”2/i0, performanță care este superi
oară cu o zecime de secundă vechiului record 
al țării deținut de Vladimir Marchițiu 
(C.C.A.).

o MOSCOVA (Agerpres). — TASS trans
mite: La 1 noiembrie a părăsit Moscova, ple
cînd în Venezuela pentru a participa la cam-

SPECTACOLE
TEATRE: Teatrul de operă și balet al 

R.P.R.: Rigoletto; Național I. L. Caragiale 
(sala Comedia): Matei Millo; Național 1. L. 
Caragiale (sala Studio): Schimbul de onoa
re; Municipal: Pădurea; Muncitoresc C.F.R. 
Giulești: Vinovați fără vină; Armatei (sala 
Bd. Magheru): Avarul; Armatei (sal,a cal. 
13 Septembrie): Vlaicu Vodă; Studioul ac
torului de film C. Nottara: Mincinosul; 
l’eatrul de stat de Operetă: Lăsațî-mă să 
cînt; Ansamblul de estradă al R.P.R.: (sala 
cal. Victoriei 33—35): Fără mănuși.

CINEMATOGRAFE: I. C. Frimu, Patria: 
Descoperire misterioasă; Republica, Bucu
rești, înfrățirea între popoare, Volga, Li
bertății: Răsare soarele (Netnoții gornistu
lui, seria Il-a); Maxim Gorki, Lumina, V. < 

lalți concurenți. Dar datorită faptului că dau 
semne de oboseală și încetinesc ritmul de 
pedalare, la întoarcerea spre București cei 
trei fugari sînt ajunși. Refacerea plutonu
lui nu duce însă la o încetinire a cursei. Alțî 
alergători, între care și C. Șandru, St. Sebe, 
Gh. Șerban, St. Poreceanu și N. Maxim, se 
desprind și se distanțează treptat. Cu toate 
atacurile repetate ale cicliștilor urmăritori, 
ei își mențin avansul pînă la capătul cursei. 
Sprintul final este cîștigat de C. Șandru, cu 
o medie orară bună : 37,800 km. la oră.

Clasamentul etapei este următorul: 1) C. 
Șandru (Flamura Roșie) 4:25,30 (timp cu 
bonificație); 2) Gh. Șerban (C.C.A. I) 4:25.45 
(timp cu bonificație); 3) N. Vasilescu (Di
namo I) 4:26,00. După două etape clasamen
tul general individual are următoarea înfăți
șare : 1) C. Șandru (Flamura Roșie) 7:23,31 
2) ; Gh. Șerban (C.C.A. I) 7:24,01; 3. N. Vasi
lescu (Dinamo I), 4) I. Constantinescu
(C.C.A. I) și 5) C. Datcu (C.C.A. I) toți cu 
același timp: 7:24,16. Pe echipe în frunte 
se află C.C.A. I cu 22:12,48, urmată de Di
namo I la o diferență de 14 secunde.

Azi e zi de odihnă. Mîine se desfășoară e-< 
tapa a IlI-a, București—Urziceni și retur* 
Plecările se vor da individual contra cro
nometru, din două în două minute, începînd 
de la orele 12,30 din dreptul kilometrului opt.

seu). Echipa R. Cehoslovace (I. Mlezak, G. 
Masek, I. Andrasi) a realizat un timp de 
32’24”.

De asemenea, în întrecerea care s-a dat pe 
cel de al doilea traseu al concursului (tra
seul centrai), alpîniștii romîni au realizat 
performanțe mai bune, timpul general al e- 
chipel R.P.R. (T. Flucuș, G. Petrescu, T. 
Hurubeanu) fiind de 22’10”. Din echipa R. 
Cehoslovacă 6-a remarcat în mod special 
la această probă maestrul sportului Kuchar 
Radovan.

nală a revenit echipei Dinamo București ai 
cărei componenți au totalizat 21 de puncte. 
Pe locul doi s-a clasat C.C.A. cu 26 puncte, 
urmată de Constructorul București 49 puncte.

întrecerea senioarelor s-a terminat cu vic
toria echipei Locomotiva C.T.F.T. București. 
Locurile următoare au fost ocupate în ordine 
de Știința I.C.F. șl respectiv Flacăra Ploești. 
In celelalte două probe victoriile au fost cu
cerite de echipele Rezervele de Muncă Bucu
rești la junioare și Metalul Roman la ju
niori.

de Petschovscki în minutul 80 printr-o lovi
tură liberă de Ia 25 metri.

Victoria obținută de C.C.A. a permis echi
pei bucureștene să-și consolideze locul de li
der în clasamentul categoriei A de fotbal.

In țară in cadrul acestei etape s-au înre
gistrat următoarele rezultate : Tg. Mureș : 
Locomotiva-Dinamo București 1—0 ; Arad : 
Flamura Roșie—Minerul 2—2 ; Timișoara : 
Locomotiva—Dinamo Orașul Stalin 2—0 ; 
Cluj: Știința—Metalul Cîmpia Turzii 0—0 ; 
Hunedoara Metalul—Locomotiva Grivița Ro
șie București 2—1 ; Ploești; Flacăra—Știin
ța Timișoara 1—1 (1—1).

In clasament conduce echipa C.C.A. cu 
30 puncte, urmată de echipa Flamura Roșie 
Arad cu 29 puncte și Locomotiva Timișoara 
cu 27 puncte.

kolovo, actuala fruntașă a campionatului 
cehoslovac.

Jocul a decurs sub semnul unei lupte 
foarte dîrze și s-a terminat cu victoria fotba
liștilor din Leningrad cu scorul de 2—0.

★
BERLIN (Agerpres). TASS transmi’e:
In seara zilei de 30 octombrie a avut loc 

la Berlin întîlnirea internațională de hochei 
pe ghiață dintre echipa Dinamo Moscova și 
echipa Krefeld din Germania occidentală.

întîlnirea a luat sfîrșit cu rezultatul de 
6—0 în favoarea hocheișt’lor sovietici.

Echipa Dynamo Praga va susține ultimul 
joc în țara noastră, miercuri, pe stadionul 
Giulești, cînd va întîlni echipa: Locomotiva 
Grivița Roșie.

BELGRAD 1 (Agerpres). — TASS trans
mite: La 31 octombrie s-a desfășurat cea 
de a 9-a rundă din cadrul turneului inter
național de șah de la Belgrad. Marele maes
tru sovietic Bronștein s-a întîlnit c-u marele 
maestru iugoslav Gligorici. Partida s-a în
trerupt într-o poziție de cîștig pentru Bron
ștein. Barczia a jucat foarte bine in partida 
cu Nievergelt și a cîștigat la mutarea 32-a, 
Nedelkovici a cîștigat la Wade. iar Mata- 
novici la Rabar. Partida Ivkov-Petrosian s-a 
întrerupt într-o poziție grea pentru Petro
sian. Celelalte partide s-au întrerupt.

i r i
pionatele mondiale de tir. echipa sportivilor 
din Uniunea Sovietică. Delegația este con
dusă de locțiitorul președintelui Comitetului 
unional pentru cultură fizică și sport, Gheor- 
ghii Rogulski. Trăgătorii sovietici iau parte 
pentru prima oară la campionatele mondiale 
de tir.

© STOCKHOLM (Agerpres). — Dum’nică 
s-a disputat la Stockholm întîlnirea interna
țională de fo'bal dintre echipele renrezenta- 
t:ve ale Suediei și Austrie:. Meciul s-a ter
minat cu rezultatul de 2—1 (1—0) îin favoa
rea gazdelor.

Roa.’tă: „Cu Marincea... e ceva", Printre 
marinarii noștri, Oameni de pe Valea Bis
triței, Fluierașul fermecat; Elena Pavel: Ti
nerețea lui Maxim; Victoria: Barbarii ; 
Timpuri Noi: Colhozul Lenin, Piscul prie
ten ei, Aventurile unui pinguin; Alex. Popov, 
M. Eminescu : Inimă tînără; 8 Martie: Spre 
cer; Cultural: Colț alb; C. David: Cmd 
trandafirul înflorește; Unirea: Republica 
Populară Romînă, Marinîcă; Tinereți lai: 
Mitrea Cocor: Al. Sabia: Destinul Marinei 
Vlasenko; Flacăra: In sat la noi; T. Vladi- 
mirescu: Ruslan și Ludmila; Munca: Coră
biile atacă fortărețele (Amiralul Ușacov, se
ria Il-a); Iile Pintilie, Arta: Aleko, frații 
Liu; Popular: Poemul dragostei.


